
 
Malmö stad 
Kommunstyrelsen 

 Protokoll 
 
 
 
Sammanträdestid 2025-04-02 kl 13:00-14:30 

Plats Sessionssalen, stadshuset 

Utses att justera Helena Nanne 

Justeringen 2025-04-09  

Protokollet omfattar §§112-147 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Underskrifter Sekreterare 
  Agnes Wemme 
 

 
Ordförande 

 

 
 
Katrin Stjernfeldt 
Jammeh 

 
 
 
 

 
          Justerande 
 
 

Helena Nanne  
 

 
 

1



 

Beslutande ledamöter 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) (Ordförande) 
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ÄRENDELISTA 
§112 Information och test - nytt voteringssystem (Meetings Live) 
§113 Anmälan av inkomna skrivelser 
§114 Redovisning av delegationsbeslut 
§115 Remiss Utbildningsdepartementet - Ökat uppgiftsutbyte i det 

brottsförebyggande arbetet - skolans och socialtjänstens behov (SOU 
2024:87) 

§116 Remiss Utbildningsdepartementet - Förstärkningsundervisning i skolan - 
en försöksverksamhet för fler behöriga elever (SOU 2024:94) 

§117 Remiss Klimat- och näringslivsdepartementet - Uppgiftsskyldighet för vissa 
stödåtgärder 

§118 Remiss Socialdepartementet - Ett språkkrav för språkutveckling (SOU 
2024:78) 
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framtagande av bolagsbudget för 2025 
§132 Beslut om undantag för Malmö Energi och Hållbarhet AB avseende 

framtagande av intern kontrollplan för 2025 
§133 Rapport om gynnande beslut enligt 4 kap 1§ SoL och 9§ LSS som inte 

verkställts inom tre månader 2024 
§134 Justering av kulturnämndens kommunbidrag avseende regional kultur 
§135 Personalredovisning 2024 
§136 Årsredovisning 2024 Malmö stad 
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insatser riktade mot barn och unga 

§141 Motion Anders Andersson (V) och Tobias Petersson (V) - Återvinn 
stadion 

§142 Motion Anfal Mahdi (V) om att ta tillbaka kontrollen över skattepengarna 
§143 Besvarande av nämndinitiativ från Anton Sauer (C) om blockering av 

användning av DeepSeek och andra skadliga tjänster på Malmö stads 
digitala enheter 

§144 Samförståndsöverenskommelse med E.ON 
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4



 
 
 
 

 

§ 112 Information och test - nytt voteringssystem (Meetings Live) 
 
Fredrik Granholm, verksamhetskonsult på Formpipe, presenterar Meetings Live 
tillsammans med Stadskontorets projektgrupp. Kommunstyrelsens ledamöter och ersättare 
testar funktionalitet i systemet. 
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§ 113 Anmälan av inkomna skrivelser 
 
Sammanfattning 
Anmälan av inkomna skrivelser till kommunstyrelsens sammanträde den 2 april 2025. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

1. Kommunstyrelsen lägger informationen om inkomna skrivelser till handlingarna. 

Anmälningar 
• STK-2025-37-5  Protokoll 250228 KCS I - Justerad 
• STK-2024-1334-17  Beslut KF 250227 §33 Justering av Kommunfullmäktiges 

reglemente för styrelsen och övriga nämnder 
• STK-2024-1334-18  Kommunfullmäktiges reglemente för styrelsen och övriga 

nämnder - antagen version 2025-02-27 
• STK-2025-17-4  Protokoll förbundsstyrelse VA SYD 2025-02-28 
• STK-2025-17-5  Protokoll Ägarnämnd Malmö VA SYD 2025-03-03 
• STK-2025-506-1  Arkiv i Malmö stad - årsrapport från tillsynsverksamheten vid 

Malmö stadsarkiv 2024 
• STK-2025-37-9  Protokoll 250328 KCS I - Justerad 
• STK-2025-587-3  Kvalitetsberättelse 2024 - Arbetsmarknads- och 

socialförvaltningen 
• STK-2025-37-8  Protokoll 250314 KCS II Justerat 
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§ 114 Redovisning av delegationsbeslut 
 
Sammanfattning 
Enligt kommunallagen kapitel 6 § 37-40 kan nämnden lämna över rätten att fatta beslut i 
vissa ärenden, så kallad delegering. Nämnden kan delegera till exempelvis ett utskott, en 
ledamot eller en tjänsteperson. De beslut som får delegeras finns med i nämndens 
delegationsordning. Alla beslut som fattas med stöd av delegation ska redovisas på 
nästkommande sammanträde. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

1. Kommunstyrelsen godkänner redovisningen av delegerade beslut. 
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§ 115 Remiss Utbildningsdepartementet - Ökat uppgiftsutbyte i det 
brottsförebyggande arbetet - skolans och socialtjänstens behov 
(SOU 2024:87) 

STK-2025-218 
 
Sammanfattning 
Utbildningsdepartementet har gett Malmö stad möjlighet att yttra sig över slutbetänkandet 
Ökat uppgiftsutbyte i det brottsförebyggande arbetet – skolans och socialtjänstens behov 
(SOU 2024:87). Förslagen innebär utökade möjligheter att utbyta uppgifter mellan skola, 
socialtjänst och brottsbekämpande myndigheter samt mellan skolor i brottsförebyggande 
syfte. Förskolan omfattas inte av förslagen. Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 juli 
2026. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner förslag till yttrande och skickar yttrandet till 
Utbildningsdepartementet. 

Beslutet skickas till  
Utbildningsdepartementet 
Arbetsmarknads- och socialnämnden 
Förskolenämnden 
Grundskolenämnden 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 250324 §143 Remiss Utbildningsdepartementet - Ökat 

uppgiftsutbyte i det brottsförebyggande arbetet - skolans och socialtjänstens behov 
(SOU 2024:87) 

• G-Tjänsteskrivelse KSAU 250324 Remiss Utbildningsdepartementet - Ökat 
uppgiftsutbyte i det brottsförebyggande arbetet - skolans och socialtjänstens behov 
(SOU 2024:87) 

• Förslag till yttrande KSAU 250324 Remiss Utbildningsdepartementet - Ökat 
uppgiftsutbyte i det brottsförebyggande arbetet - skolans och socialtjänstens behov 
(SOU 2024:87) 

• Arbetsmarknads- och socialnämnden beslut 250226 § 67 
• Remissvar arbetsmarknads- och socialnämnden 
• Förskolenämnden beslut 250226 § 24 Särskilt yttrande (M) 
• Remissvar förskolenämnden 
• Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden beslut 250228 § 27 
• Remissvar gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 
• Grundskolenämnden beslut 250226 § 32 
• Remissvar grundskolenämnden 

8



 
 
 
 
 
 

 
 
 

• Remiss Utbildningsdepartementet - Ökat uppgiftsutbyte i det brottsförebyggande 
arbetet - skolans och socialtjänstens behov (SOU 2024:87) 

• Ökat uppgiftsutbyte i det brottsförebyggande arbetet - skolans och socialtjänstens 
behov (SOU 2024:87) 
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§ 116 Remiss Utbildningsdepartementet - Förstärkningsundervisning i 
skolan - en försöksverksamhet för fler behöriga elever (SOU 
2024:94) 

STK-2025-207 
 
Sammanfattning 
Regeringen beslutade i december 2023 att tillsätta en särskild utredare med uppdrag att 
lämna förslag som syftar till att ge mer obligatorisk undervisningstid till elever som behöver 
det för att bli behöriga till ett nationellt program i gymnasieskolan. Från 
Utbildningsdepartementet föreligger nu ett betänkande med resultatet av utredningen. 
 
Grundskolenämnden och gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden har yttrat sig i ärendet. 
Nämnderna ställer sig positiva till förslaget men lyfter också synpunkter vad gäller 
försöksverksamhetens utsträckning i tid och möjligheten att utvärdera. De framför även 
utmaningar vad gäller bemanning av lovskolan och ser anledning att överväga generella 
statsbidrag vad gäller lovskolan. 
 
Förslaget är att godkänna stadskontorets förslag till yttrande och skicka yttrandet till 
Utbildningsdepartementet. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner förslag till yttrande och skickar yttrandet till 
Utbildningsdepartementet. 

   

Beslutsgång 
Ordföranden Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag till yttrande. 
 
Anders Skans (V) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till yttrande, med 
tillägget att det bästa sättet att nå försöksverksamhetensmål är att finansiera verksamheten 
så att personaltätheten kan öka och barngrupperna minska, för att ge eleverna bättre 
förutsättningar att uppnå kunskapskraven. 
 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar avslag till Anders Skans (V) tilläggsyrkande. 
 
 
Magnus Olsson (SD) yrkar att kommunstyrelsen avstyrker utredningens förslag 
om införandet av en försöksverksamhet med förstärkningsundervisning. 
 
Ordföranden ställer först kommunstyrelsens arbetsutskott förslag till yttrande mot Magnus 
Olssons (SD) yrkande och finner att kommunstyrelsen har bifallit kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag till yttrande. 
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Ordföranden ställer därefter proposition på att avslå eller bifalla Anders Skans (V) 
tilläggsyrkande och finner att kommunstyrelsen avslår det. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Anders Skans (V) och Anfal Mahdi (V) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in en 
skriftlig reservation, bilaga 1. 
 
Magnus Olsson (SD) och Andes Olin (SD) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in 
en skriftlig reservation, bilaga 2. 

Beslutet skickas till  
Utbildningsdepartementet 
Grundskolenämnden 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 
Stadskontoret, ekonomiavdelningen 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 250324 §144 Remiss Utbildningsdepartementet - 

Förstärkningsundervisning i skolan - en försöksverksamhet för fler behöriga elever 
(SOU 2024:94) 

• G-Tjänsteskrivelse KSAU 250324 Remiss Utbildningsdepartementet - 
Förstärkningsundervisning i skolan - en försöksverksamhet för fler behöriga elever 
(SOU 2024:94) 

• Förslag till yttrande KSAU 250324 Remiss Utbildningsdepartementet - 
Förstärkningsundervisning i skolan - en försöksverksamhet för fler behöriga elever 
(SOU 2024:94) 

• Grundskolenämnden beslut 250226 § 31 Särskilt yttrande (V) 
• Remissvar grundskolenämnden 
• Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden beslut 250228 § 26 
• Remissvar gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 
• Remiss Utbildningsdepartementet - Förstärkningsundervisning i skolan - en 

försöksverksamhet för fler behöriga elever (SOU 2024:94) 
• Förstärkningsundervisning i skolan - en försöksverksamhet för fler behöriga elever 

(SOU 2024:94) 
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§ 117 Remiss Klimat- och näringslivsdepartementet - Uppgiftsskyldighet 
för vissa stödåtgärder 

STK-2025-117 
 
Sammanfattning 
Malmö stad har av Klimat- och näringslivsdepartementet fått möjlighet att lämna 
synpunkter på promemoria Uppgiftsskyldighet för vissa stödåtgärder. Yttrandet ska ha 
kommit in till Klimat- och näringslivsdepartementet senast den 7 april 2025. 
 
Europeiska kommissionen har under åren 2022–2024 genomfört en översyn av EU:s 
förordningar om stöd av mindre betydelse, med syfte att föreslå reviderade tröskelvärden 
samt öka kraven på transparens. 
 
Den 1 januari 2024 trädde två nya EU-förordningar om stöd av mindre betydelse i kraft. 
Enligt EU-förordningarna ska information om beviljat stöd av mindre betydelse från och 
med den 1 januari 2026 registreras i ett centralt register. Promemorian innehåller det förslag 
till ändring i lagen (2013:388) om tillämpning av Europeiska unionens statsstödsregler som 
de nya EU-förordningarna innebär. Lagändringen föreslås träda i kraft den 1 januari 2026. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner förslag till yttrande och skickar yttrandet till 
Klimat- och näringslivsdepartementet. 

Beslutet skickas till  
Klimat- och näringslivsdepartementet 
Stadskontoret, avdelningen intern ledning och stöd 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 230524 §142 Remiss Klimat- och 

näringslivsdepartementet - Uppgiftsskyldighet för vissa stödåtgärder 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 250324 Remiss från Klimat-och 

näringslivsdepartementet - Uppgiftsskyldighet för vissa stödåtgärder 
• Förslag till yttrande KSAU 250324 Remiss från Klimat-och 

näringslivsdepartementet - Uppgiftsskyldighet för vissa stödåtgärder 
• Remiss Klimat- och näringslivsdepartementet - Uppgiftsskyldighet för vissa 

stödåtgärder 
• Uppgiftsskyldighet för vissa stödåtgärder 
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§ 118 Remiss Socialdepartementet - Ett språkkrav för språkutveckling 
(SOU 2024:78) 

STK-2024-1759 
 
Sammanfattning 
Malmö kommun har getts möjlighet att yttra sig över betänkandet Ett språkkrav för 
språkutveckling (SOU 2024:78) från Utredningen om språkkrav för personal i 
äldreomsorgen. Utredningen föreslår bland annat att det införs ett språkkrav i 
socialtjänstlagen som handlar om att socialnämnden och verksamhet som utför en 
kommuns uppgifter, ska arbeta för att den personal som genomför insatser i socialtjänstens 
omsorg om äldre, har en nivå av kunskaper i svenska språket som är relevant för insatserna. 
Utredningen har även förslag om ett stimulansbidrag, Svenskalyftet, med syftet att 
verksamheterna ska stimuleras till, och ges goda förutsättningar, att arbeta med att höja 
nivån av språkkunskaper hos äldreomsorgens personal. 
 
Betänkandet har remitterats till gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden, hälsa- vård- och 
omsorgsnämnden och funktionsstödsnämnden som samtliga ställer sig i huvudsak positiva 
till promemorians förslag. 
 
Stadskontoret har sammanställt ett förslag till yttrande och i detta framfört synpunkter på 
förslaget och föreslår att kommunstyrelsen yttrar sig i enlighet med förslaget. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner förslag till yttrande och skickar yttrandet till 
Socialdepartementet. 

   

Beslutsgång 
Ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
arbetsutskottets förslag till yttrande. 
 
Magnus Olsson (SD) yrkar bifall till sitt egna förslag till yttrande. 
 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller 
kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till yttrande. 
 

Reservationer och särskilda yttranden 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in 
en skriftlig reservation, bilaga 3. 
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Beslutet skickas till  
Socialdepartementet 
Funktionsstödsnämnden 
Hälsa-, vård- och omsorgsnämnden 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 
Stadskontoret, avdelningen intern ledning och stöd 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 250324 §155 Remiss Socialdepartementet - Ett språkkrav 

för språkutveckling (SOU 2024:78) 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 250324 Remiss från Socialdepartementet Ett språkkrav 

för språkutveckling (SOU 2024:78) 
• Förslag till yttrande KSAU 250324 Remiss från Socialdepartementet Ett språkkrav 

för språkutveckling (SOU 2024:78) 
• Funktionsstödsnämnden beslut 250224 § 14 Reservation (SD) 
• Remissvar funktionsstödsnämnden 
• Hälsa-, vård- och omsorgsnämnden beslut 250226 § 15 Särskilt yttrande (SD) 
• Remissvar hälsa-, vård- och omsorgsnämnden 
• Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden beslut 250228 § 28 
• Remissvar gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 
• Remiss - Ett språkkrav för språkutveckling (SOU 2024:78) 
• Ett språkkrav för språkutveckling (SOU 2024:78) 
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§ 119 Granskning av IT-säkerhet 

STK-2025-302 
 
Sammanfattning 
Malmö stadsrevision, revisorskollegiet, har genomfört en granskning av kommunstyrelsens 
och servicenämndens arbete med IT-säkerhet. Kommunstyrelsen har fått möjlighet att yttra 
sig över granskningen och dess rekommendationer. 
 
Syftet med granskningen var att bedöma om kommunstyrelsen och servicenämnden 
säkerställer en tillräcklig IT-säkerhet för Malmö stad. Med tillräcklig IT-säkerhet avsågs i 
granskningen att den bedrivs i enlighet med lagstiftning, föreskrifter och 
kommunfullmäktiges beslut. Den samlade bedömningen är att kommunstyrelsen och 
servicenämnden inte helt har säkerställt en tillräcklig IT-säkerhet för Malmö stad. 
 
Stadskontorets instämmer i huvudsak i revisorskollegiets slutsatser och har sedan tidigare 
inkluderat medvetenhet och utbildning samt uppföljning och utvärdering i sin 
verksamhetsplanering för 2025. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner förslag till yttrande och skickar yttrandet till 
revisorskollegiet. 

   

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M), Håkan Fäldt (M) och Anton Sauer (C) avser lämna in 
ett gemensamt särskilt yttrande, bilaga 4. 

Beslutet skickas till  
Revisorskollegiet 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 250317 §133 KSAU Granskning av IT-säkerhet 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 250317 Granskning av IT-säkerhet 
• Förslag till yttrande KSAU 250317 - Granskning av IT-säkerhet 
• Granskning av IT-säkerhet Missiv 
• Granskning av IT-säkerhet Rapport 
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§ 120 Granskning av Efterlevnad av policy för mänskliga rättigheter 

STK-2025-300 
 
Sammanfattning 
Revisorskollegiet i Malmö har genomfört en fördjupad granskning av stadens efterlevnad 
av policyn för mänskliga rättigheter med fokus på barnets rättigheter, jämlikhet och 
jämställdhet. De nämnder som granskats är gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden, 
hälsa-, vård- och omsorgsnämnden, stadsbyggnadsnämnden och kommunstyrelsen.  
 
Syftet vad gäller kommunstyrelsen har varit att granska om kommunstyrelsen har bedrivit 
ett tillräckligt arbete med att bedriva uppsikt samt leda, stödja och samordna i enlighet med 
policyn. Kommunstyrelsen ska yttra sig om granskningen vid två tillfällen, varav detta är 
det första.  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner förslag till yttrande och skickar yttrandet till 
revisorskollegiet.  

   

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M), Håkan Fäldt (M) och Anton Sauer (C) avser lämna in 
ett gemensamt särskilt yttrande, bilaga 5. 

Beslutet skickas till  
Revisorskollegiet 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 2520317 §139 Granskning av Efterlevnad av policy för 

mänskliga rättigheter 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 250317 Granskning av Efterlevnad av policy för 

mänskliga rättigheter 
• Förslag till yttrande KSAU 250317 Granskning av efterlevnad av policy för 

mänskliga rättigheter 
• Efterlevnad av policy för mänskliga rättigheter 
• Granskning av Efterlevnad av policy för mänskliga rättigheter 
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§ 121 Granskning av internhyresmodellen och lokalbanken 

STK-2025-310 
 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen ska yttra sig till revisorskollegiet över stadsrevisionens granskning av 
internhyresmodellen och lokalbanken. Stadskontoret har skrivit ett förslag till yttrande. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen beslutar att överlämna yttrande över stadsrevisionens 
granskning av internhyresmodellen och lokalbanken till revisorskollegiet enligt 
stadskontorets förslag. 

Beslutet skickas till  
Revisorskollegiet 
Stadskontoret, ekonomiavdelningen 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 250324 §157 Granskning av internhyresmodellen och 

lokalbanken 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 250324 Granskning av Internhyresmodell och lokalbank 
• Förslag till yttrande KSAU 250324 Granskning av internhyresmodell och lokalbank 
• Granskning av internhyresmodellen och lokalbanken 
• Internhyresmodellen och lokalbanken 
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§ 122 Ansökan från Fryshuset Malmö om verksamhetsstöd för åren 2024-
2026 

STK-2023-1689 
 
Sammanfattning 
Fryshuset Malmö har inkommit med en ansökan till kommunstyrelsen om årligt 
ekonomiskt stöd på 2 000 000 kronor för perioden 2024–2026. De sökta medlen ska 
främst användas till att finansiera lokalhyra och löner i syfte att utöka öppettiderna för 
mötesplatsen. Finansieringen av lokalhyran utgör en grundförutsättning för Fryshuset 
Malmö att erbjuda både prosociala aktiviteter samt utbildningar, samtalsgrupper och 
färdighetsträning till sina deltagare. 
Kommunstyrelsen beslutade den 10 april 2024 (STK-2023-1689, §87) bevilja Fryshuset 2 
000 000 kronor för verksamhetsåret 2024. Vidare beslutade kommunstyrelsen att dess 
inriktning är att bevilja Fryshuset Malmö ett årligt bidrag på 2 000 000 kronor 2025 och 
2026. Kommunstyrelsen gav även stadskontoret i uppdrag att inför varje nytt budgetår 
2025 och 2026 initiera ett ärende för beslut om medel för respektive år.  
Vidare beslutade kommunstyrelsen att stadskontoret ska, i samarbete med arbetsmarknads- 
och socialförvaltningen, kulturförvaltningen samt fritidsförvaltningen följa upp och 
utvärdera hur medel använts under verksamhetsåret 2024 samt återrapportera detta till 
kommunstyrelsen senast maj 2025. Fryshuset Malmö har inkommit med årsredovisning för 
verksamhetsåret 2024. Årsredovisningen finns bifogad ärendet. Fryshuset Malmö har i sin 
årsredovisning även redovisat för beviljade extramedel som verksamheten förbrukat under 
verksamhetsåret 2024.  
 
Stadskontoret har i samråd med ovannämnda berörda förvaltningar följt upp Fryshuset 
Malmös beviljade medel för verksamhetsåret 2024 och bedömning är att Fryshuset Malmö 
använt beviljade medel på ett ändamålsenligt sätt. 
 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner Fryshuset Malmös återrapportering för 
verksamhetsår 2024. 
  

2. Kommunstyrelsen beviljar Fryshuset Malmö 2 000 000 kronor för 
verksamhetsåret 2025 med finansiering från kommunstyrelsens anslag för 
stadigvarande medlemsavgifter och bidrag. 
  

3. Kommunstyrelsen ger stadskontoret i uppdrag att i samarbete med 
arbetsmarknads- och socialförvaltningen, kulturförvaltningen samt 
fritidsförvaltningen följa upp och utvärdera hur medel använts under 
verksamhetsåret 2025 samt återrapportera detta till kommunstyrelsen senast 
januari 2026. 
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4. Kommunstyrelsen godkänner Fryshuset Malmös återrapportering för 
kommunstyrelsens extramedel i ärendet ”Fördelning av extra medel i syfte att 
stärka den sociala sammanhållningen och lindra effekterna av den ekonomiska 
krisen” om 237 500 kronor som Fryshuset erhöll 2024 (STK-2023-1718). 

   

Beslutsgång 
Ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts 
förslag till beslut. 
 
Magnus Olsson (SD) yrkar avslag. 
 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller 
kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in 
en skriftlig reservation, bilaga 6. 

Beslutet skickas till  
Fryshuset Malmö 
Arbetsmarknads- och socialnämnden 
Kulturnämnden 
Fritidsnämnden 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 250317 §132 Ansökan från Fryshuset Malmö om 

verksamhetsstöd för åren 2025 samt återrapportering av beviljade medel för 2024 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 250317 Ansökan från Fryshuset Malmö om 

verksamhetsstöd för åren 2025 samt återrapportering av beviljade medel för 2024 
• Ansökan om stöd 2024-2026 Fryshuset 
• Redovisning Fryshuset verksamhetsår 2024 
• Resultatrapport Fryshuset Malmö 2024 
• Kompletterande frågor och svar Fryshuset Malmö 
• Stadgar för Stiftelsen Fryshuset (reviderade 2018-03-20) 
• Observationer på Mötesplatsen och i Killgruppen 
• Årsrapport Fryshuset Malmö 2023 
• Signerat protokoll konstituerande styrelsemöte Fryshuset Malmö 2024-06-12 
• Registreringsbevis Länsstyrelsen Stiftelsen Fryshuset 
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§ 123 Förslag till förlängning av idéburet offentligt partnerskapsavtal 
(IOP) avseende Jämlik Hälsa Lindängen 

STK-2024-1615 
 
Sammanfattning 
Den 7 juni 2023 beslutade kommunstyrelsen att den tillsammans med arbetsmarknads- och 
socialförvaltningen, kulturförvaltningen, Rädda Barnen och Malmö universitet ingå ett 
idéburet offentligt partnerskapsavtal (IOP) rörande Jämlik hälsa Lindängen (STK-2020-
1375) för perioden juli 2023 till och med juni 2025. I detta ärende återrapporteras aktuell 
verksamhet för perioden januari till och med december 2024. 
 
Det befintliga IOP-avtalet för programmet Jämlik hälsa Lindängen löper ut juni 2025. En 
förlängning av nuvarande partnerskapsavtal har tagits fram för perioden juli 2025 till och 
med juni 2026. IOP-avtalets övergripande syfte är att fortsatt förbättra livskvaliteten och 
hälsan hos deltagarna i Lindängen samt skapa en trygg och stimulerande uppväxtmiljö för 
barn, unga och familjer. Verksamheten riktar sig främst till boende i Lindängen men 
programmet är även öppet för övriga Malmöbor samt Skåne. Utgångspunkten i förslaget är 
ett ömsesidigt åtagande att fortsatt driva Jämlik hälsa Lindängen mellan Malmö stad, Rädda 
Barnen och Malmö universitet. En förlängning av det föreslagna IOP-avtalet kan endast 
träda i kraft om återrapporteringen för 2024 blir godkänd av kommunstyrelsen.  
 
Stadskontoret gör bedömningen att tidigare arbete inom ramen för IOP skett i enlighet 
med de prioriteringar som gjorts i avtalet och föreslår därför kommunstyrelsen att 
godkänna återrapporteringen för 2024 och lägga den till handlingarna. Stadskontoret 
föreslår även att föreliggande förslag till förlängning av idéburet offentligt partnerskapsavtal 
(IOP-avtal) godkänns för perioden från och med juli 2025 till och med juni 2026.  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner återrapporteringen för Jämlik hälsa Lindängen 
avseende perioden januari till och med december 2024 och lägger den till 
handlingarna. 
  

2. Kommunstyrelsen beslutar att överskott av medel 232 886 kronor samt 147 336 
kronor från verksamhetsperioden 2023 samt 2024 återbetalas från Rädda Barnen 
till kommunstyrelsen senast juni 2025. 
  

3. Kommunstyrelsen godkänner förslag till förlängning av avtal avseende idéburet 
offentligt partnerskap (IOP) rörande Jämlik hälsa Lindängen för tidsperioden juli 
2025 till och med juni 2026. 
  

4. Kommunstyrelsen anmodar arbetsmarknads-och socialförvaltningen samt 
kulturförvaltningen att underteckna förlängningsavtalet avseende idéburet 
offentligt partnerskap (IOP) rörande Jämlik hälsa Lindängen för tidsperioden juli 
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2025 till och med juni 2026. 
  

5. Kommunstyrelsen beviljar Rädda barnen 1 109 649 kronor från 
kommunstyrelsens anslag för projekt och utredningar avseende förlängningen av 
idéburet offentligt partnerskapsavtal (IOP) Jämlik hälsa Lindängen under 
perioden juli 2025 till och med december 2025. 
  

6. Kommunstyrelsen beslutar att i beredningen av kommunfullmäktiges budget år 
2026 beakta 1 109 649 kronor till Rädda Barnen avseende förlängning av 
idéburet offentligt partnerskap (IOP) Jämlik hälsa Lindängen under perioden 
januari 2026 till och med juni 2026. 
  

7. Kommunstyrelsen uppmanar Rädda barnen att inkomma med återrapportering 
av beviljade medel för perioden januari till och med december 2025 till 
stadskontoret senast 1 februari 2026. 

   

Jäv 
Mubarik Mohamed Abdirahman (S) och Sadiye Altundal (V) anmäler jäv. 

Beslutsgång 
Ordföranden Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrens arbetsutskotts 
förslag till beslut. 
 
Magnus Olsson (SD) yrkar avslag. 
 
Anfal Mahdi (V) yrkar att Rädda Barnen ska få använda överskottet från åren 2023 och 
2024 till verksamhetsåret 2025. 
 
Ordföranden finner att det föreligger tre förslag till beslut, ställer de mot varandra och 
konstaterar att kommunstyrelsen bifaller kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in 
en skriftlig reservation, bilaga 7. 
 
Anfal Mahdi (V) och Anders Skans (V) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in en 
skriftlig reservation, bilaga 8. 

Beslutet skickas till  
Arbetsmarknads- och socialförvaltningen 
Kulturförvaltningen 
Rädda Barnen 
Malmö universitet 
Stadskontoret, hållbarhetsavdelningen 
Stadskontorets handläggare 

21



 
 
 
 
 
 

 
 
 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 250324 §156 Återrapportering Jämlik hälsa 2024 samt 

förslag till förlängning av idéburet offentligt partnerskap (IOP) 2025 och 2026 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 250324 Återrapportering Jämlik hälsa 2024 samt förslag 

till förlängning av idéburet offentligt partnerskap (IOP) 2025 och 2026 
• Bilaga 1 - Jämlik Hälsa - Rapport 2024 - Reviderad 250214 
• Bilaga 2 - Publikationer Jämlik hälsa Lindängen 
• Bilaga 3 - Förslag till förlängningsavtal IOP Jämlik hälsa Lindängen juli 2025 - 

december 2026 
• Bilaga 4 - Budget Halvårsvis 2025-2026 Jämlik hälsa Lindängen 
• Bilaga 5 - Beskrivning av Jämlik hälsa modellen 
• Bilaga 6. Budget 2023-2025 Nuvarande avtal 
• Bilaga 7 - Regler och riktlinjer för Malmö stads stöd till idéburen sektor - KF 2019 
• Rädda Barnen - Årsrapport 2023 (Verksamhetsberättelse) 
• Årsredovisning Rädda Barnens Riksförbund 2023 
• Protokoll Rädda Barnens riksmöte 2024 
• Stadgar för Rädda barnen 2022 med stadgetolkningar 
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§ 124 Malmöinitiativet - Pengar till religiösa föreningar/samfund bör 
användas till ungdomsidrott 

STK-2024-352 
 
Sammanfattning 
Malmöinitiativet ”Pengar till religiösa föreningar/samfund bör användas till 
ungdomsidrott” har inkommit till kommunstyrelsen för politisk behandling då förslaget fått 
mer än 100 röster. Initiativet menar att kommunens pengar ska gå till idrottsföreningar och 
organisationer som motverkar fattigdom i stället för till religiösa föreningar eller samfund 
som bland annat studieförbundet Ibn Rushd. Vidare föreslår initiativtagaren att skattemedel 
ska användas till att hjälpa barn och unga samt ge dem möjligheter till att röra på sig, träffa 
vänner och våga drömma. 
 
Stadskontoret instämmer i att Malmö stads bidragsgivning till föreningar och 
organisationer ska bidra till att stärka det demokratiska samhället och göra Malmö till en 
bättre och mer sammanhållen stad. Malmö stad arbetar aktivt med att skapa möjligheter för 
barn och ungas fritidsaktiviteter liksom att stärka den demokratiska processen. 
 
Kommunstyrelsen beviljar och har beviljat medel till olika trossamfund. Stadskontoret 
anser att det är fortsatt viktigt att stötta initiativ som syftar till att skapa samförstånd mellan 
religioner och överbrygga klyftor i samhället.  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner svar till Malmöinitiativet ”Pengar till religiösa 
föreningar/samfund bör användas till ungdomsidrott” i enlighet med ärendet 
och skickar svaret till Malmöinitiativet för vidare hantering. 

   

Beslutsgång 
Ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts 
förslag till beslut. 
 
Magnus Olsson (SD) yrkar avslag. 
 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller 
kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in 
en skriftlig reservation, bilaga 9. 
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Beslutet skickas till  
Malmöinitiativet 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 250317 §138 Malmöinitiativet - Pengar till religiösa 

föreningar/samfund bör användas till ungdomsidrott 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 250317 Malmöinitiativet - Pengar till religiösa 

föreningar/samfund bör användas till ungdomsidrott 
• Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till svar KSAU 250317 Malmöinitiativet - 

Pengar till religiösa föreningar/samfund bör användas till ungdomsidrott 
• Pengar till religiösa föreningar/samfund bör användas till ungdomsidrott 
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§ 125 Årsredovisning 2024 finskt förvaltningsområde 

STK-2024-1630 
 
Sammanfattning 
Malmö stad är sedan 2015 en del av det finska förvaltningsområdet och tar årligt emot ett 
statsbidrag på 1 980 000 kronor för insatser som utgår från Lag (2009:724) om nationella 
minoriteter och minoritetsspråk. I detta ärende redovisar stadskontoret hur statsbidraget 
fördelats och använts under 2024. 
 
Stadskontorets bedömning är att arbetet med finskt förvaltningsområde utvecklats positivt. 
Den nya samrådsprocessen har utvärderats med goda resultat och utvecklingsområden för 
delaktighet och inflytande har identifierats. Kommunikationsinsatserna har förbättrats och 
ett pilotprojekt med finskspråkig telefontolk pågår. Malmö stad har under de tio år 
kommunen varit del av det finska förvaltningsområdet särskilt gjort framsteg inom 
förskola, äldreomsorg och service på finska. 
 
Utmaningar kvarstår dock inom utvecklingsarbetet, exempelvis med rekrytering av 
finskspråkig personal samt att det finns behov ökad kunskap om nationella minoriteters 
rättigheter inom Malmö stads organisation.  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner rapporten Årsredovisning för Malmö stads arbete 
med finskt förvaltningsområde 2024. 

Beslutet skickas till  
Förskolenämnden 
Grundskolenämnden 
Hälsa-, vård- och omsorgsnämnden 
Kulturnämnden 
Servicenämnden 
Tekniska nämnden 
Stadskontoret, kommunikationsavdelningen 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 250324 §145 Årsredovisning 2024 finskt 

förvaltningsområde 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 250324 Årsredovisning 2024 finskt förvaltningsområde 
• Årsredovisning för Malmö stads arbete med finskt förvaltningsområde 2024 

 

25



 
 
 
 
 
 

 
 
 

§ 126 Återrapportering av medel - Ökad trygghet och stärkt delaktighet i 
socialt utsatta områden och lokal utveckling 

STK-2025-457 
 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen beslutade i mars 2024 att avsätta 8 500 000 kronor att överföra i 
kommunbidrag till nämnder för ökad trygghet och stärkt delaktighet i socialt utsatta 
områden och lokal utveckling (STK-2024-124). Insatserna skulle ha ett särskilt fokus på att 
stärka barn och unga. De åtta nämnder som tilldelades medel har redovisat användningen 
av dessa i sina årsanalyser för 2024, vilket återges i detta ärende. Bedömningen är att 
medlen använts i enlighet med intentionerna i kommunstyrelsen beslut. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner återrapportering av medel – Ökad trygghet och 
stärkt delaktighet i socialt utsatta områden och lokal utveckling. 

   

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M), Håkan Fäldt (M) och Anton Sauer (C) avser lämna in ett gemensamt 
särskilt yttrande, bilaga 10. 
 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 11. 

Beslutet skickas till  
Arbetsmarknads- och socialnämnden 
Fritidsnämnden 
Funktionsstödsnämnden 
Förskolenämnden 
Grundskolenämnden 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 
Kulturnämnden 
Tekniska nämnden 
Stadskontoret, hållbarhetsavdelningen 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 250324 §146 Återrapportering av medel - Ökad trygghet 

och stärkt delaktighet i socialt utsatta områden och lokal utveckling 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 250324 Återrapportering av medel - Ökad trygghet och 

stärkt delaktighet i socialt utsatta områden och lokal utveckling 
• Utdrag Årsanalys 2024 Nämndernas redovisning medel ökad trygghet och stärkt 

delaktighet 
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§ 127 Samförvaltade stiftelser rapport 2024 

STK-2025-472 
 
Sammanfattning 
Rapporten avseende de samförvaltade stiftelsernas kapitalförvaltning omfattar en 
beskrivning av utvecklingen av stiftelsernas förvaltade kapital under 2024 och det totala 
innehavets tillgångsfördelning per den 31 december 2024. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner rapporten för 2024 avseende de samförvaltade 
stiftelsernas kapitalförvaltning och lägger den till handlingarna. 

Beslutet skickas till  
Stadskontoret, ekonomiavdelningen, finansenheten 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 250324 §150 Samförvaltade stiftelser rapport 2024 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 250324 Samförvaltade stiftelser rapport 2024 
• Styrelserapport Malmö stad samförvaltning 2024-12-31 
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§ 128 Finansrapport 2024; december 

STK-2024-42 
 
Sammanfattning 
I finansrapporten redovisas en avstämning mot de gränsvärden som anges i finanspolicyn 
och en sammanställning av kommunens likviditets- och lånesituation per den 31 december 
2024. 
 
Ingen avvikelse mot finanspolicyn förekom under tertialet. 
 
Kommunens räntebärande nettofordran, exklusive pensionsavsättningar, uppgick till +2 
434 mnkr. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner Finansrapport december 2024 och lägger den till 
handlingarna. 

Beslutet skickas till  
Stadskontoret, ekonomiavdelningen, finansenheten 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 250324 §148 KSAU Finansrapport 2024; december 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 250324 Finansrapport 2024; december 
• Finansrapport december 2024 
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§ 129 Lägesrapport VA SYD, Maxima 2025 

STK-2025-444 
 
Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade den 23 maj 2024 att godkänna förslag på investeringsavtal 
avseende MAXIMA. Av projektets totalbudget om 17,5 mdkr godkände 
kommunfullmäktige - Malmös del - en låneram motsvarande 14 537 mdkr indexerat i 
januari 2024 års penningvärde. MAXIMA-projektet är Malmö stads enskilt största satsning 
(STK-2024-518). 
 
Kommunfullmäktige har uppdragit åt kommunstyrelsen att närmare följa projektets 
genomförande. Föreliggande lägesrapport är den första av två som kommer redovisas för 
kommunstyrelsen under år 2025. 
 
I enlighet med investeringsavtalet har VA SYD i nära samarbete med Malmö stad tagit 
fram förslag på program och ekonomistyrning och investeringsbudget. Malmö stads 
ägarnämnd ställde sig bakom förslag om uppdaterad investeringsbudget och program- och 
ekonomistyrning för MAXIMA den 3 mars 2025. 
 
Vad gäller tillståndsfrågorna godkände kommunstyrelsen i ärende STK-2024-1389 den 5 
mars 2025, förslag på yttrande i enlighet med 6 kap miljöbalken. 
 
För att hålla rambudgeten är tydliga beslutsprocesser och ansvarsfördelning kritiskt. 
Regelbundna så kallade second opinions är av yttersta vikt som ett led att vara en lärande 
projektorganisation och för att snabbt kunna säkerställa samordning och resursoptimering 
så att investeringsbudgeten kan fullföljas inom beslutad rambudget om 17,5 mdkr. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen lägger informationen till handlingarna. 
  

2. Kommunstyrelsen översänder stadskontorets lägesrapport till VA SYD. 
  

3. Kommunstyrelsen uppdrar till stadskontoret att i samråd med fastighets- och 
gatukontoret och VA SYD undersöka de organisatoriska förutsättningarna 
gällande avfallshanteringen och att hösten 2025 återrapportera resultaten till 
kommunstyrelsen. 

Beslutet skickas till  
VA SYD 
Miljönämnden 
Stadsbyggnadsnämnden 
Tekniska nämnden 
Stadskontoret, avdelningen bolag och kommunalförbund 
Stadskontorets handläggare 
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Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 250324 §147 Lägesrapport VA SYD, Maxima 2025; 1 av 2 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 250324 Lägesrapport VA SYD, Maxima 2025; 1 av 2 
• Program- och ekonomistyrning MAXIMA 2025-02-25 
• Undertecknat Investeringsavtal MAXIMA 
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§ 130 Objektsgodkännande för projekt 3014 Västra Holma, Dp 5765, 
tekniska nämnden 

STK-2025-465 
 
Sammanfattning 
Tekniska nämnden har inkommit med ansökan om objektsgodkännande för projekt 3014, 
Västra Holma. Förslaget är att kommunstyrelsen beviljar tekniska nämnden 
objektsgodkännande om 41 mnkr, samt godkänner årliga driftkonsekvenser om 2,2 mnkr 
brutto. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen beviljar tekniska nämnden objektsgodkännande för projekt 
3014 Västra Holma, till en beräknad bruttoutgift om 41 mnkr. 
  

2. Kommunstyrelsen godkänner årliga driftkonsekvenser om 2,2 mnkr brutto. Detta 
under förutsättning att driftkonsekvenserna ryms inom den av 
kommunfullmäktige beslutade ramen för driftkonsekvenser för gällande år för 
tekniska nämnden. 

Beslutet skickas till  
Tekniska nämnden 
Stadskontoret, ekonomiavdelningen 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 250324 §149 Objektsgodkännande för projekt 3014 Västra 

Holma, Dp 5765, tekniska nämnden 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 250324 Objektsgodkännande för projekt 3014 Västra 

Holma, Dp 5765, tekniska nämnden 
• Tekniska nämnden beslut 250128 § 18 
• Tjänsteskrivelse fastighets- och gatukontoret 
• Underlag objektsgodkännande - projekt 3014 Västra Holma 
• P3014 Västra Holma, nämndskarta 
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§ 131 Beslut om undantag för Malmö Energi och Hållbarhet AB avseende 
framtagande av bolagsbudget för 2025 

STK-2025-396 
 
Sammanfattning 
Styrelsen i Malmö Energi och Hållbarhet AB har hos styrelsen i Malmö Stadshus AB 
hemställt om medgivande att undantas från framtagande av bolagsbudget för 2025 så länge 
bolaget inte är operativt. 
 
För närvarande pågår både rekryteringsprocess av verkställande direktör till bolaget samt en 
utredning kring verksamhetsöverlåtelser till Malmö Energi och Hållbarhet AB. Detta i syfte 
att göra bolaget operativt. 
 
Då bolaget inte är operativt i dagsläget, har styrelsen i Malmö Stadshus AB beslutat (2025-
02-17 § 6) att godkänna Malmö Energi och Hållbarhet ABs hemställan om att bolaget 
medges att inte fastställa en budget fram till att verksamhetsinnehållet i bolaget är känt. 
Beslutet översänds nu till kommunstyrelsen för ställningstagande.  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen beslutar att undanta Malmö Energi och Hållbarhet AB från 
kravet att fastställa bolagsbudget för 2025 så länge bolaget inte är operativt. 

Beslutet skickas till  
Verkställande direktör (VD) Malmö Stadshus AB 
Stadskontoret, avdelningen bolag och kommunalförbund 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 250310 §124 Beslut om undantag för Malmö Energi och 

Hållbarhet AB avseende framtagande av bolagsbudget för 2025 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 250310 Beslut om undantag för Malmö Energi och 

Hållbarhet AB avseende framtagande av bolagsbudget för 2025 
• §6 MSH Beslut om undantag för Malmö Energi och Hållbarhet AB avseende 

framtagande av bolagsbudget för 2025(3917869) (0) 
• Beslut MEHAB 250217 § 2 

 

32



 
 
 
 
 
 

 
 
 

§ 132 Beslut om undantag för Malmö Energi och Hållbarhet AB avseende 
framtagande av intern kontrollplan för 2025 

STK-2025-395 
 
Sammanfattning 
Styrelsen i Malmö Energi och Hållbarhet AB har hos styrelsen i Malmö Stadshus AB 
hemställt om medgivande att undantas från framtagande av intern kontrollplan för 2025, 
eller så länge bolaget inte är operativt. 
 
För närvarande pågår både rekryteringsprocess av verkställande direktör till bolaget samt en 
utredning kring verksamhetsöverlåtelser till Malmö Energi och Hållbarhet AB. Detta i syfte 
att göra bolaget operativt. 
 
Då bolaget inte är operativt i dagsläget, har styrelsen i Malmö Stadshus AB beslutat (2025-
02-17 § 7) att godkänna Malmö Energi och Hållbarhet ABs hemställan om att bolaget 
medges att inte fastställa intern kontrollplan fram till att verksamhetsinnehållet i bolaget är 
känt. Beslutet översänds nu till kommunstyrelsen för ställningstagande.  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen beslutar att undanta Malmö Energi och Hållbarhet AB från 
kravet att fastställa intern kontrollplan så länge bolaget inte är operativt.  

Beslutet skickas till  
Verkställande direktör (VD) Malmö Stadshus AB 
Stadskontoret, avdelningen bolag och kommunalförbund 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 250310 §123 Beslut om undantag för Malmö Energi och 

Hållbarhet AB avseende framtagande av intern kontrollplan för 2025 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 250310 Beslut om undantag för Malmö Energi och 

Hållbarhet AB avseende framtagande av intern kontrollplan för 2025 
• §7 MSH Beslut om undantag för Malmö Energi och Hållbarhet AB avseende 

framtagande av intern kontrollplan för 2025 
• Beslut MEHAB 250217 § 3 
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§ 133 Rapport om gynnande beslut enligt 4 kap 1§ SoL och 9§ LSS som 
inte verkställts inom tre månader 2024 

STK-2024-43 
 
Sammanfattning 
Samtliga socialnämnder ska en gång i kvartalet lämna statistikrapport till 
kommunfullmäktige om ej verkställda beslut. Rapporten ska redovisa hur många gynnande 
beslut, enligt 4 kap. 1 § socialtjänstlag (2001:453), SoL och enligt 9 § lag (1993:387) om stöd 
och service till vissa funktionshindrade, LSS, som inte har verkställts inom tre månader från 
dagen för beslutet. Rapporten ska också redovisa beslut som inte verkställts på nytt inom 
tre månader från den dag då verkställigheten har avbrutits. 
 
Rapporteringen i detta ärende avser kvartal 4, 1 oktober – 31 december 2024. 
 
Samtliga tre socialnämnder i Malmö stad rapporterar gynnande beslut som inte verkställts 
inom tre månader från dagen för beslut. Jämfört med föregående kvartal har antalet 
rapporterade beslut enligt 4 kap. 1 § SoL minskat från 117 till 101 beslut. Antalet 
rapporterade beslut enligt 9 § LSS har minskat från 125 till 100 beslut. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 

1. Kommunfullmäktige lägger rapporten till handlingarna.  

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 250310 §126 Rapport om gynnande beslut enligt 4 kap 1§ 

SoL och 9§ LSS som inte verkställts inom tre månader 2024; kvartal 4 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 250310 Rapport om gynnande beslut enligt 4 kap 1 § 

SoL och 9 § LSS som inte verkställts inom tre månader 2024; kvartal 4 
• Funktionsstödsnämnden beslut 250214 § 32 Rapportering enligt 28 f-g § LSS 
• Funktionsstödsnämnden beslut 250214 § 33 Rapportering enligt 16 kap 6 f-h §§ 

SoL 
• Hälsa-, vård- och omsorgsnämndens arbetsutskotts beslut 250218 § 16 
• Rapportering enligt 16 kap 6 h § SoL- Hälsa- vård- och omsorgsnämnden 
• Arbetsmarknads- och socialnämnden beslut 250226 § 74 
• Rapportering enl. 16 kap. 6 f-g §§ SoL, kvartal 4 2024 - Arbetsmarknads- och 

socialförvalnämnden 
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§ 134 Justering av kulturnämndens kommunbidrag avseende regional 
kultur 

STK-2024-1675 
 
Sammanfattning 
I kulturnämndens budgetskrivelse 2025 framförde nämnden ett önskemål om att 
basfinansieringen till kulturinstitutioner av regional karaktär (Malmö museer, Malmö 
konstmuseum, Form Design Center, Moderna Museet Malmö) från och med 2025 skulle 
ingå i kulturnämndens kommunbidrag. Någon förändring i frågan skedde dock inte i 
Malmö stads budget 2025. Det avsatta beloppet 2025 inom kommunstyrelsens anslag för 
Finansiering är 27 043 tkr. Stadskontoret bedömer det lämpligt att tydliggöra ansvar och 
roller för hanteringen av finansieringen av de berörda kulturinstitutionerna av regional 
karaktär. Förslaget är att kulturnämnden får helhetsansvaret. Nämndens kommunbidrag 
föreslås öka motsvarande finansieringen. Kommunstyrelsens anslag för Finansiering 
föreslås minska motsvarande. Förslaget är vidare att justeringarna inarbetas i Malmö stads 
budget 2026. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 

1. I kommunfullmäktiges budget för 2026 inarbetas basfinansieringen om 27 043 tkr 
till kulturinstitutioner av regional karaktär (Malmö museer, Malmö 
konstmuseum, Form Design Center, Moderna Museet Malmö) i kulturnämndens 
kommunbidrag, genom överföring från kommunstyrelsens anslag för 
Finansiering. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 250310 §125 Justering av kulturnämndens kommunbidrag 

avseende regional kultur 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 250310 Justering av kulturnämndens kommunbidrag 

avseende regional kultur 
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§ 135 Personalredovisning 2024 

STK-2024-1715 
 
Sammanfattning 
Personalredovisningen beskriver statistik och utvecklingsinsatser inom personalområdet i 
Malmö stad. Redovisningen kan utgöra ett underlag för att identifiera positiv utveckling 
såväl som utvecklingsbehov för vidare analys och åtgärder på kommunövergripande nivå 
eller i enskilda förvaltningar. Personalredovisningen kompletterar Malmö stads 
årsredovisning genom att i närmre detalj beskriva personalområdet. 
 
Förslaget är att kommunstyrelsen godkänner Personalredovisning 2024 och 
återrapporteringen av ett antal uppdrag som gavs till stadskontoret i samband med 
behandlingen av föregående års redovisning. Kommunstyrelsen föreslås även sända 
Personalredovisningen vidare för information och godkännande till kommunfullmäktige. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 

1. Kommunfullmäktige godkänner Personalredovisning 2024. 
 
 
Kommunstyrelsen beslutar för egen del 
 

2. Kommunstyrelsen godkänner återrapporteringen av uppdraget att följa och stödja 
förvaltningarnas arbete med att utveckla åtgärder för att främja ett hållbart och 
förlängt arbetsliv. 
 
3. Kommunstyrelsen godkänner återrapporteringen av uppdraget att identifiera 
behov av insatser och utveckling av åtgärder för att fortsatt stärka chefs- och 
ledarskapet tillsammans med stadens förvaltningar. 

   

Beslutsgång 
Ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts 
förslag till beslut. 
 
Anders Skans (V) yrkar stadskontoret ska få i uppdrag att tillgodose de fackliga 
organisationernas synpunkter när det gäller att säkerställa att det inte finns några osakliga 
löneskillnader mellan män och kvinnor utifrån den genomförda kartläggning där de anser 
att det finns brister som t ex att kartläggningen avseende lika arbete inte är utförd över 
förvaltningsgränserna för berörda befattningar. Enligt de fackliga organisationerna finns 
det behov av ett utvecklingsarbete kring olika delar i arbetet med arbetsvärdering och 
lönekartläggningen. 
 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller 
kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 
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Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M), Håkan Fäldt (M) och Anton Sauer (C) avser lämna in ett gemensamt 
särskilt yttrande, bilaga 12. 
 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 13. 
 
Anders Skans (V) och Anfal Mahdi (V) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in en 
skriftlig reservation, bilaga 14. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 250324 §151 med särskilt yttrande (M) 

Personalredovisning 2024 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 250324 Personalredovisning 2024 
• Personalredovisning 2024 
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§ 136 Årsredovisning 2024 Malmö stad 

STK-2025-57 
 
Sammanfattning 
I ärendet presenteras Årsredovisning 2024 för Malmö stad. Förslaget är att 
kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att godkänna den och att 
kommunfullmäktige avsätter 16 mnkr till resultatreserv. Förslaget är även att 
kommunfullmäktige beslutar att nämndernas resultat 2024 inte medför några justerade 
kommunbidrag eller justerade investeringsramar för 2025. Vidare föreslås 
kommunstyrelsen besluta att uppdra åt stadskontoret att i samband med delårsrapport 2025 
slutrapportera eventuella behov av justeringar gällande funktionsstödsnämndens budgetram 
med anledning av kostnadsökningar inom personlig assistans. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 

1. Kommunfullmäktige godkänner Årsredovisning 2024 för Malmö stad. 
  

2. Kommunfullmäktige avsätter 16 mnkr till resultatreserv. 
  

3. Kommunfullmäktige beslutar att nämndernas resultat 2024 inte medför några 
justerade kommunbidrag eller investeringsramar 2025. 

 
Kommunstyrelsen beslutar för egen del 
 

1. Kommunstyrelsen ger stadskontoret i uppdrag att i samband med delårsrapport 
2025 slutrapportera eventuella behov av justeringar gällande 
funktionsstödsnämndens budgetram med anledning av kostnadsökningar inom 
personlig assistans. 

   

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M), Håkan Fäldt (M) och Anton Sauer (C) avser lämna in ett gemensamt 
särskilt yttrande, bilaga 15. 
 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 16. 

Beslutet skickas till  
Samtliga nämnder och bolag 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 250331 §167 med särskilt yttrande (M) Årsredovisning 

2024 Malmö stad 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 250324 Årsredovisning 2024 Malmö stad 
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• Årsredovisning 2024 Malmö stad - reviderad 250326 
• Bilaga - Arbetet med mänskliga rättigheter i Malmö stad 
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§ 137 Malmö stads beredskapspolicy för ett resilient Malmö 

STK-2023-1267 
 
Sammanfattning 
Stadskontoret har tagit fram förslag på Malmö stads beredskapspolicy för ett resilient 
Malmö. Förslaget har skickats på remiss till samtliga nämnder och i ärendet nämnda 
kommunala bolag och kommunalförbund.  
 
Policyn består av sex förhållningssätt som är inriktande för hur Malmö stad ska bedriva 
beredskapsarbetet. Syftet med beredskapsarbetet beskrivs i policyn som att Malmö stad och 
Malmö ska ha motståndskraft och anpassningsförmåga för att hindra eller minska 
konsekvenser för samhällets grundläggande skyddsvärden inför och vid en oönskad 
händelse. 
 
Remissinstanserna ställer sig i stort sett positiva till förslaget. Samtliga remissinstanser 
svarar att de stödjer att beredskap integreras som ett perspektiv i Malmö stads 
grundverksamheter och styr- och ledningssystem. 
 
Stadskontoret har efter remissrundan reviderat texten i policyn vad gäller samordningen 
med regional och nationell nivå i beredskapssystemet, begreppet oönskad händelse samt 
språklig harmonisering av förhållningssätten. 
 
Förslaget är att kommunfullmäktige antar Malmö stads beredskapspolicy för ett resilient 
Malmö. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 

1. Kommunfullmäktige antar i ärendet redovisat förslag till Malmö stads 
beredskapspolicy för ett resilient Malmö att gälla för Malmö stads samtliga 
nämnder. 

Beslutsunderlag 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 250324 Malmö stads beredskapspolicy för ett resilient 

Malmö 
• Malmö stads beredskapspolicy för ett resilient Malmö 
• Arbetsmarknads- och socialnämnden beslut 250226 § 68 
• Remissvar arbetsmarknads, och socialnämnden 
• Fritidsnämnden beslut 250226 § 36 
• Remissvar fritidsnämnden 
• Funktionsstödsnämnden beslut 250224 § 13 
• Remissvar funktionsstödsnämnden 
• Förskolenämnden beslut 250226 § 25 
• Remissvar förskolenämnden 
• Grundskolenämnden beslut 250226 § 23 
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• Remissvar grundskolenämnden 
• Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden beslut 250228 § 23 
• Remissvar gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 
• Hälsa-, vård- och omsorgsnämnden beslut 250226 § 19 Särskilt yttrande (SD) 
• Remissvar hälsa-, vård- och omsorgsnämnden 
• Kulturnämnden beslut 250225 § 27 
• Remissvar kulturnämnden 
• Miljönämnden beslut 250228 § 38 
• Remissvar miljönämnden 
• Servicenämnden beslut 250226 § 20 
• Remissvar servicenämnden 
• Stadsbyggnadsnämnden beslut 250226 § 62 
• Remissvar stadsbyggnadsnämnden 
• Tekniska nämnden beslut 250224 § 34 
• Remissvar tekniska nämnden 
• Remissvar Malmö kommuns parkerings AB 
• Remissvar MKB Fastighets AB 
• Remissvar Räddningstjänsten Syd 
• Remissvar VA SYD 
• Beslut KSAU 241202 §603 Malmö stads beredskapspolicy för ett resilient Malmö; 

nu fråga om remiss 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 241202 Malmö stads beredskapspolicy för ett resilient 

Malmö; nu fråga om remiss 
• Remissversion - Malmö stads beredskapspolicy för ett resilient Malmö 
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§ 138 Avveckling av Miljöbyggstrategi 

STK-2025-321 
 
Sammanfattning 
Stadsbyggnadsnämnden har i beslut (SBN § 23 2025-01-29) föreslagit kommunfullmäktige 
att upphäva miljöbyggstrategin. I ärendet framförs att stadsbyggnadskontoret och 
fastighets- och gatukontoret har följt upp Malmö stads miljöbyggstrategi utifrån 
ändamålsenlighet och kommit fram till att den förlorat sin aktualitet både vad gäller 
innehåll och tillämpning. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 

1. Kommunfullmäktige upphäver Malmö stads miljöbyggstrategi. 

   

Reservationer och särskilda yttranden 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga, 17. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 250317 §134 Avveckling av Miljöbyggstrategi 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 250317 Avveckling av Miljöbyggstrategi 
• Stadsbyggnadsnämnden beslut 250129 § 23 
• Tjänsteskrivelse stadsbyggnadskontoret 
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§ 139 Uppföljning av intern kontroll 2024 

STK-2025-301 
 
Sammanfattning 
Varje år sker en rapportering till kommunfullmäktige på kommunövergripande nivå som 
beskriver arbetet med att säkerställa god intern kontroll inom Malmö stads förvaltningar 
och bolag. Utöver detta sker även en redovisning för resultat av de tre 
kommungemensamma granskningar som genomförts under året. För 2024 är dessa 
granskningar: AI-relaterade risker, risk för brister i digital offentlig service samt risk för 
felaktig tillgång till information och lokaler. 
 
Årets självskattningar av arbetet med att säkerställa god intern kontroll är i nivå med 
föregående år vad avser andel områden som skattats som tillfredsställande och 
förbättringsområden. Jämfört med första året som de gemensamma kriterierna användes 
för utvärdering (2015) har en avsevärd förbättring skett på övergripande nivå. 
 
Stadskontoret bedömer att arbetet med AI har kommit olika långt i stadens förvaltningar 
och bolag. Stadskontoret ser att det överlag finns utvecklingspotential och ett behov av att 
arbeta aktivt med frågan. 
 
Som åtgärd för att förbättra förutsättningarna för bättre digital offentlig service föreslår 
flera nämnder att staden ska inrätta en central dokumentfunktion. Stadskontoret ställer sig 
också positiv till förslaget och bedömer att detta skulle leda till besparingar då behovet av 
konsultstöd för produktion och utbildning skulle minskas. Därtill skulle kvalitet och 
följsamhet mot lagkraven kunna förbättras ytterligare. 
 
Stadskontoret bedömer också att Malmö stad bör skapa en funktion med nödvändig 
expertkompetens för att möta nämndernas behov och önskemål om ökat stöd i samband 
med upphandlingar och leveranskontroller i takt med den alltmer omfattande 
digitaliseringen. 
 
Granskningen avseende risk för felaktig tillgång till information och lokaler visade att 
risken är något mindre jämfört med då området granskades 2021. Stadskontoret bedömer 
att det finns utmaningar kvar att lösa när det kommer till samverkan mellan flera parter, 
som till exempel när en förvaltning nyttjar en annan förvaltnings lokaler eller gemensamma 
verksamhetssystem. 
 
Sammanfattningsvis noterar stadskontoret att nämnder och bolag lyfter frågor om 
kommungemensam samordning och behov av framtagande och utveckling av 
kommungemensamma rutiner och system. Stadskontoret delar nämndernas och bolagens 
uppfattning kring vad som kan göras för att förbättra stödet till nämnder och bolag på de 
områden som lyfts fram i ärendet, och detta kommer beaktas i det fortsatta kontinuerliga 
förbättringsarbetet. 
 
Förslaget är att inarbeta uppföljande granskningar inom områdena AI-relaterade risker 
samt digital offentlig service i de kommande kommungemensamma granskningsområdena 
för 2027. 
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Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 

1. Kommunfullmäktige godkänner rapporten Uppföljning av intern kontroll 2024. 
 
 
Kommunstyrelsen beslutar för egen del, under förutsättning av kommunfullmäktiges beslut 
 

2. Kommunstyrelsen uppmanar nämnder och helägda bolag att i relevanta delar, 
utifrån gjorda självskattningar, utveckla det egna arbetet med intern kontroll. 
 
3. Kommunstyrelsen uppmanar nämnder och helägda bolag att i relevanta delar och 
erforderlig omfattning bedriva fortsatt utvecklingsarbete samt beakta föreslagna 
åtgärder inom respektive område som omfattas av de gemensamma 
granskningsområden som det redogörs för i rapporten. 
 
4. Kommunstyrelsen beslutar att inarbeta uppföljande granskningar inom områdena 
AI-relaterade risker samt digital offentlig service i de kommande 
kommungemensamma granskningsområdena för 2027. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 250324 §152 Uppföljning av intern kontroll 2024 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 250324 Uppföljning av intern kontroll 2024 
• Bilaga 1 Sammanställning självskattningar intern kontroll 2024 
• Bilaga 2 Sammanställning självskattningar intern kontroll 2023 
• Bilaga 3 - Självskattningar intern kontroll övergripande 2015 och 2024 
• Bilaga 4 - AI Swedens mognadstrappa 
• Bilaga 5 - Självskattningar arbete med att motverka risk för felaktig tillgång till 

information och lokaler 
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§ 140 Återrapportering Uppdrag budget 2024 - stärka och vidareutveckla 
Malmö stads drogförebyggande arbete med ett särskilt fokus på 
samordnade insatser riktade mot barn och unga 

STK-2024-185 
 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen fick i kommunfullmäktiges budget för 2024 i uppdrag att, tillsammans 
med arbetsmarknads- och socialnämnden, grundskolenämnden, gymnasie- och 
vuxenutbildningsnämnden och miljönämnden, genomföra en aktualiserad inventering av en 
kartläggning stadskontoret genomförde inom ramen för budget-uppdraget ”En mer 
ändamålsenlig organisation av stadens drogförebyggande arbete”  
i 2018 års budget. Inventeringen avser ANDTS-förebyggande insatser (förebyggande 
insatser kring alkohol, narkotika, dopning, tobak och spel om pengar) riktade till barn och 
unga, primärt insatser som kommunen bedriver i egenregi.  
 
Resultatet av kartläggningen har strukturerats utifrån den nationella ANDTS-strategins mål 
och prioriterade insatsområden. Utifrån budgetuppdraget har dialog förts med ett flertal 
aktörer, däribland tillhörande stadens brottsförebyggande uppdrag och uppdraget kring 
lokal utveckling. Återrapporteringen av budgetuppdraget och tillhörande förslag till 
utveckling av det ANDTS-förebyggande arbetet har sammanställts i en rapport vilken 
biläggs detta ärende.  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen remitterar Återrapportering budgetuppdrag 2024 - 
drogförebyggande arbete, utan eget ställningstagande, till arbetsmarknads- och 
socialnämnden, grundskolenämnden, gymnasie- och 
vuxenutbildningsnämnden och miljönämnden för beredning. 

   

Beslutsgång 
Helena Nanne (M) yrkar att ärendet remitteras till arbetsmarknads- och socialnämnden, 
grundskolenämnden, gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden och miljönämnden för 
beredning. 
 
Anton Sauer (C) instämmer i Helena Nannes (M) yrkande. 
 
Magnus Olsson (SD) instämmer i Helena Nannes (M) yrkande. 
 
Ordföranden finner att det endast föreligger ett förslag till beslut och konstaterar att 
kommunstyrelsen remitterar Återrapportering budgetuppdrag 2024 - drogförebyggande 
arbete, utan eget ställningstagande, till arbetsmarknads- och socialnämnden, 
grundskolenämnden, gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden och miljönämnden för 
beredning. 
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Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 250317 §140  Återrapportering Uppdrag budget 2024 - 

stärka och vidareutveckla Malmö stads drogförebyggande arbete med ett särskilt 
fokus på samordnade insatser 

• G-Tjänsteskrivelse KSAU 250317 Återrapportering uppdrag budget 2024 - Stärka 
och vidareutveckla Malmö stads drogförebyggande arbete med ett särskilt fokus på 
samordnade insatser riktade mot barn och u 

• Budgetuppdrag 2024 - Information till förvaltningar och bolag 
• Återrapportering budgetuppdrag 2024 - Drogförebyggande arbete 
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§ 141 Motion Anders Andersson (V) och Tobias Petersson (V) - Återvinn 
stadion 

STK-2024-785 
 
Sammanfattning 
Anders Andersson (V) och Tobias Petersson (V) har inkommit med en motion (STK-
2024-785) som föreslår att kommunfullmäktige beslutar att ge berörda nämnder och bolag i 
uppdrag att utreda och planera för att byggmaterial från den rivna Malmö stadion i största 
möjliga mån återvinns och används vid nybyggnation av Malmös nya stadionområde. 
 
Motionen har skickats på internremiss till servicenämnden, tekniska nämnden, 
miljönämnden, stadsbyggnadsnämnden och kulturnämnden. Nämnderna hänvisar i sina 
yttranden till servicenämndens uppdrag om återvinning varför stadskontoret föreslår 
kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige att anse motionen besvarad. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 

1. Kommunfullmäktige anser motion av Anders Andersson (V) och Tobias 
Petersson (V), om att återvinna stadion, besvarad med hänvisning till vad som 
redovisas i ärendet. 

   

Beslutsgång 
Ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts 
förslag till beslut. 
 
 
Anders Skans (V) yrkar bifall till motionen. 
 
 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller 
kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 
 

Reservationer och särskilda yttranden 
Anders Skans (V) och Anfal Mahdi (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
yrkande. 
 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 250331 §176 Motion Anders Andersson (V) och Tobias 

Petersson (V) - Återvinn stadion 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 250331 Motion Anders Andersson (V) och Tobias 

Petersson (V) - Återvinn stadion 
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• Fritidsnämnden beslut 241218 § 146 med muntlig reservation (V) 
• Remissvar fritidsnämnden 
• Kulturnämnden beslut 241216 §135 muntlig Reservation (V) 
• Remissvar kulturnämnden 
• Miljönämnden beslut 241212 §197 muntlig Reservation (V) 
• Remissvar miljönämnden 
• Servicenämnden beslut 241218 §111 muntlig Reservation (V) 
• Remissvar servicenämnden 
• Stadsbyggnadsnämnden beslut 241212 §359 Reservation (V) 
• Remissvar stadsbyggnadsnämnden 
• Tekniska nämnden beslut 241212 §268 
• Remissvar tekniska nämnden 
• Motion Anders Andersson (V) och Tobias Petersson (V) - Återvinn stadion 
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§ 142 Motion Anfal Mahdi (V) om att ta tillbaka kontrollen över 
skattepengarna 

STK-2024-1224 
 
Sammanfattning 
En motion har inkommit från Anfal Mahdi (V) om att kommunfullmäktige ska uppdra åt 
tekniska nämnden att en ny upphandling ska startas skyndsamt om ett företag visar att de 
inte kan fullfölja sitt åtagande, att företag som vill ha fler underleverantörer än en måste få 
detta godkänt av Malmö stad samt att tekniska nämnden ska ställa krav på att företag som 
upphandlar uppdrag genom Malmö stad ska till minst 75 procent vara huvudentreprenör, 
(till större del om det faller inom lagens ramar). 
 
I ärendets beredning har tekniska nämnden getts möjlighet att yttra sig. Utifrån tekniska 
nämndens yttrande, lagen om offentlig upphandling och praxis bedömer stadskontoret att 
förslagen i motionen inte är genomförbara eller ändamålsenliga. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 

1. Kommunfullmäktige avslår motion från Anfal Mahdi (V) om att ta tillbaka 
kontrollen över skattepengarna. 

   

Beslutsgång 
Ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts 
förslag till beslut. 
 
Anders Skans (V) yrkar bifall till motionen. 
 
Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller 
kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Anders Skans (V) och Anfal Mahdi (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
yrkande. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 250324 §154  Motion Anfal Mahdi (V) om att ta tillbaka 

kontrollen över skattepengarna 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 250324 Motion Anfal Mahdi (V) om att ta tillbaka 

kontrollen över skattepengarna 
• Tekniska nämnden beslut 250128 § 14 Reservation (V) 
• Remissvar tekniska nämnden 
• Motion Anfal Mahdi (V) om att ta tillbaka kontrollen över skattepengarna 
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§ 143 Besvarande av nämndinitiativ från Anton Sauer (C) om blockering 
av användning av DeepSeek och andra skadliga tjänster på Malmö 
stads digitala enheter 

STK-2025-458 
 
Sammanfattning 
Anton Sauer (C) har till kommunstyrelsen inkommit med ett nämndinitiativ om att 
blockera DeepSeek och andra skadliga tjänster på Malmö stads digitala enheter. 
Kommunstyrelsen beslutade på dess sammanträde den 5 mars 2025 att ge stadskontoret i 
uppdrag att bereda nämndinitiativet. I nämndinitiativet lyfts risker och farhågor relaterade 
till det kinesiska AI-systemet DeepSeek. Exempel som lyfts är att DeepSeek undviker att 
diskutera känsliga ämnen och informationsdelning med Kinas kommunistiska parti (KKP). 
Initiativtagaren anser att lokala åtgärder krävs och föreslår nu att man gör en större översyn 
av vilka sidor, appar och andra tjänster som genom sin hantering av användarens data kan 
bidra till säkerhetsläckor eller andra risker för staden och dess verksamheter. 
Initiativtagaren yrkar att kommunstyrelsen ska uppdra åt stadskontoret att tillsammans med 
berörda aktörer i staden ta fram riktlinjer för vilka appar och digitala tjänster som bör 
blockeras från tjänstemäns mobila- och digitala enheter samt att stadskontoret ska 
återrapportera slutsatserna till kommunstyrelsen. 
 
Stadskontoret anser att det redan är fastställt genom befintlig central styrning och 
vägledning vad som gäller för Malmö stads informationshantering och användning av AI-
system som DeepSeek. Stadskontoret anser därutöver att det varken är ändamålsenligt eller 
hållbart att blockera enskilda digitala tjänster på generella grunder. Stadskontoret menar att 
om sådana restriktioner skulle införas skulle löpande uppföljning och ständiga anpassningar 
krävas i takt med att nya tjänster tillkommer eller förändras. Ett sådant arbetssätt skulle 
medföra en betydande administrativ belastning utan att nödvändigtvis ge önskad effekt. 
Stadskontoret rekommenderar istället att eventuella pedagogiska eller etiska frågor 
kopplade till användningen av DeepSeek hanteras genom riktlinjer och vägledning från 
berörd nämnd och dess förvaltning, snarare än genom tekniska begränsningar. 
 
Stadskontoret föreslår därför att kommunstyrelsen avslår yrkandet i nämndinitiativet av 
Anton Sauer (C) om att blockera DeepSeek och andra skadliga tjänster på Malmö stads 
digitala enheter. 
 
Stadskontoret ser däremot att servicenämnden i sin utvecklingsplan för kommungemensam 
IT och digitalisering 2025 särskilt lyft fram stödinsatser gällande AI. Det pågår en ny 
behovsinsamling tillsammans med förvaltningarna inför nästa år. Stadskontoret föreslår att 
kommunstyrelsen anmodar servicenämnden att i sitt planerade AI-stöd för 2025 beakta 
frågan om verksamhetsstöd kring hantering av potentiellt skadliga AI-system. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
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1. Kommunstyrelsen avslår nämndinitiativet av Anton Sauer (C) om att blockera 
DeepSeek och andra skadliga tjänster på Malmö stads digitala enheter. 
  

2. Kommunstyrelsen anmodar servicenämnden att i sitt planerade AI-stöd för 2025 
beakta frågan om verksamhetsstöd kring hantering av potentiellt skadliga AI-
system. 

   

Beslutsgång 
Ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts 
förslag till beslut. 
 
Anton Sauer (C) yrkar bifall till nämndinitiativet. 
 
Helena Nanne (M) yrkar bifall till nämndinitiativet. 
 
Magnus Olsson (SD) yrkar bifall till nämndinitiativet. 
 
Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller 
kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M) och Håkan Fäldt (M), och Anton Sauer (C) reserverar sig gemensamt 
mot beslutet till förmån för eget yrkande. 
 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
yrkande. 
 

Beslutet skickas till  
Anton Sauer (C) 
Servicenämnden 
Stadskontoret, hållbarhetsavdelningen 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 250324 §158 med muntl reservation (M) Besvarande av 

nämndinitiativ från Anton Sauer (C) om blockering av användning av DeepSeek 
och andra skadliga tjänster på Malmö stad 

• G-Tjänsteskrivelse KSAU 250324 Besvarande av nämndinitiativ från Anton Sauer 
(C) om blockering av användning av DeepSeek och andra skadliga tjänster på 
Malmö stads digitala enheter 

• Beslut KS 250305 §111 Nämndinitiativ från Anton Sauer (C) om blockering av 
användning av DeepSeek och andra skadliga tjänster på Malmö stads digitala 
enheter 
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• Nämndinitiativ från Anton Sauer (C) om blockering av användning av DeepSeek 
och andra skadliga tjänster på Malmö stads digitala enheter 
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§ 144 Samförståndsöverenskommelse med E.ON 

STK-2025-564 
 
Sammanfattning 
I Malmö stads budget för år 2025 fastställs det att Malmös energiförsörjning är avgörande för 
möjligheten att bygga bostäder, utveckla industrin och möta klimatomställningens behov av förnybar energi. 
Mer behöver göras för att säkerställa rimliga och förutsägbara energipriser för dem som bor och verkar i 
Malmö, och för att stärka Malmö stads rådighet över stadens energiförsörjning. 
Malmö stad har idag många samarbeten med aktörer och på olika beslutsnivåer. 
Föreliggande förslag är ett ramverk och en plattform för ett fördjupat samarbete mellan 
Malmö stad och E.ON och ska vara ett bidrag till Malmö stads måluppfyllelse. Förslaget 
består av sex tematiska utvecklingsområden inom vilka Malmö stad och E.ON avser att 
fördjupa samarbetet. Samarbetsfrågorna i denna överenskommelse bereds och beslutas i 
ordinarie beslutsprocesser i respektive förvaltning eller nämnd och ersätter inte pågående 
samarbeten eller projekt mellan Malmö stad och E.ON. 
Förslaget har remitterats till fastighets och gatukontoret, stadsbyggnadskontoret, 
miljöförvaltningen, serviceförvaltningen och gymnasie och vuxenutbildningsförvaltningen 
som ställer sig bakom förslaget. Stadskontoret föreslår kommunstyrelsen att godkänna 
förslag till samförståndsöverenskommelse med E.ON. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner förslag till samförståndsöverenskommelse. 
  

2. Kommunstyrelsen ger kommunstyrelsens ordförande i uppdrag att underteckna 
samförståndsöverenskommelsen. 

Beslutet skickas till  
E.ON 
Stadskontoret, avdelning bolag och Kommunalförbund 
Stadskontorets handläggare 
Fastighets och gatukontoret 
Stadsbyggnadskontoret 
Miljöförvaltningen 
Serviceförvaltningen 
Gymnasie och vuxenutbildningsförvaltningen 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 250331 §166  Samförståndsöverenskommelse med E.ON 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 250331 Samförståndsöverenskommelse med E.ON 
• Samförståndsöverenskommelse mellan Malmö stad och EON 
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§ 145 Uppräkning av arvoden till förtroendevalda 2025 och 2026 

STK-2025-401 
 
Sammanfattning 
Enligt arvodesreglerna för förtroendevalda ska arvodena beräknas utifrån procent av 
inkomstbasbeloppet. 
 
Inför 2023 beslutade kommunfullmäktige att frysa arvodena och att 2022-års arvoden 
skulle gälla även under 2023. Inför 2024 beslutade kommunfullmäktige att räkna upp 
arvodena med den genomsnittliga löneutvecklingen i Malmö stads organisation. Inför 2025 
har inget särskilt beslut fattats gällande avvikelse från arvodesreglerna. Om arvodena räknas 
upp utifrån arvodesreglerna blir resultatet att det sker en kompensering för de tidigare två 
årens återhållsamhet och ökningen blir orimligt hög. 
 
Beslut behöver därför fattas kring hur arvodena ska justeras under 2025 och 2026. 
 
Då behov av att frångå gällande arvodesregler uppkom redan andra året i innevarande 
mandatperiod bör en översyn av arvodesreglerna göras inför kommande mandatperiod för 
att hitta en modell som fungerar med varaktighet. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 

1. Kommunfullmäktige beslutar att justering av arvodesnivåerna enligt 3 § i 
Arvodesregler för Malmö stad inte ska göras för år 2025 och 2026. I stället ska 
arvodena justeras utifrån den genomsnittliga löneutvecklingen i Malmö stads 
organisation under föregående år, dock ska ersättningen för service till respektive 
fullmäktigegrupp (administrativt stöd) enligt punkt 4 i Överenskommelse mellan 
partierna kring minoritetsskydd fortsatt uppgå till 85 procent av gällande 
inkomstbasbelopp. 
  

2. Kommunfullmäktige beslutar att justering av arvodesnivåerna för 
kommunalråden ska ske från och med 1 januari 2025. 
  

3. Kommunfullmäktige beslutar att justering av övriga arvodesnivåer ska ske för 
sammanträden som sker från och med 1 maj 2025. 
  

4. Kommunfullmäktige förklarar beslutet omedelbart justerat. 

   

Beslutsgång 
Ordföranden Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 
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Håkan Fäldt (M) yrkar att gällande arvodesregler ska tillämpas mandatperioden ut och att 
inga nu utgående arvoden ska sänkas under innevarande år. 
 
Anton Sauer (C) instämmer i Håkan Fäldts (M) yrkande. 
 
Anders Skans (V) yrkar att sänka kommunalrådslönerna så att de är 60% av ett 
inkomstbasbelopp. 
 
Ordföranden finner att det föreligger tre förslag till beslut, ställer dessa mot varandra och 
konstaterar att kommunstyrelsen bifaller kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Håkan Fäldt (M), Helena Nanne (M) och Anton Sauer (C) reserverar sig mot beslutet och 
avser lämna in en gemensam skriftlig reservation, bilaga 18. 
 
Anders Skans (V) och Anfal Mahdi (V) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in en 
gemensam skriftlig reservation, bilaga 19. 
 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 250331 §175 med skriftlig reservation (M) Uppräkning av 

fasta arvoden till förtroendevalda 2025 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 250331 Uppräkning av arvoden till förtroendevalda 2025 

och 2026 
• Förslag till beslut Arvodeskommittén 250324 §6 med reservation (M) Uppräkning 

av arvoden till förtroendevalda 2025 och 2026 
• Arvodeskommittens förslag till uppräkning 2025 
• Arvoden 2025 alternativ 
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§ 146 Nämndinitiativ från Helena Nanne (M) om fler trygghetskameror i 
Malmö 

STK-2025-626 
 
Sammanfattning 
Helena Nanne (M) har inkommit med ett nämndinitiativ om fler trygghetskameror i 
Malmö. 
 
Vid gruppledarmöte den 28 oktober 2021 träffades överenskommelse om hantering av 
nämndinitiativ. Enligt överenskommelsen ska initiativ överlämnas till stadskontoret för 
beredning. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen ger stadskontoret i uppdrag att bereda nämndinitiativet. 

Beslutet skickas till  
Stadskontoret, avdelningen för intern ledning och stöd 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Tjänsteskrivelse KS 250402 Nämndinitiativ från Helena Nanne (M) om fler 

trygghetskameror i Malmö 
• Nämndinitiativ från Helena Nanne (M) om fler trygghetskameror i Malmö 
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§ 147 Nämndinitiativ (C) om att uppkalla en plats i Malmö till stöd för 
Ukraina 

STK-2025-628 
 
Sammanfattning 
Anton Sauer (C) har inkommit med ett nämndinitiativ om att uppkalla en plats i Malmö till 
stöd för Ukraina.  
 
Vid gruppledarmöte den 28 oktober 2021 träffades en överenskommelse om hantering av 
nämndinitiativ. Enligt överenskommelse ska initiativ överlämnas till stadskontoret för 
beredning.  
 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen ger stadskontoret i uppdrag att bereda nämndinitiativet. 

Beslutet skickas till  
Stadskontoret, avdelningen för intern ledning och stöd 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Nämndinitiativ från Anton Sauer (C) om att uppkalla en plats i Malmö till stöd för 

Ukraina 
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Bilaga 1 

Reservation 

6. Remiss Utbildningsdepartementet - Förstärkningsundervisning i skolan - en
försöksverksamhet för fler behöriga elever
Vänsterpartiet yrkade på följande tillägg till remissvaret:
Malmö stad ställer sig positiva till förslag som möjliggör mindre barngrupper och
anpassad undervisning, men vill understryka att det bästa sättet att nå försöksverksamhetens mål
snarare är att finansiera verksamheterna så att personaltätheten kan öka och barngrupperna
minska generellt. Detta innebär satsningar på skolans och förskolans ordinarie verksamhet, där
samtliga elever ges bättre förutsättningar att uppnå kunskapskraven genom att lärarna tillåts
undervisa under goda förutsättningar.

När vårt yrkande avslogs så reserverar vi oss mot det. 

Kommunstyrelsen 2025-04-02 

Anders Skans 

Anfal Mahdi 

Med instämmande av 

Sadiye Altundal 



Bilaga 2 

Reservation 

STK-2025-207 Remiss Utbildningsdepartementet - Förstärkningsundervisning i 
skolan - en försöksverksamhet för fler behöriga elever (SOU 2024:94) 
Sverigedemokraterna delar analysen att extra undervisningstid behöver ges under andra 
förutsättningar än ordinarie undervisning. Vi håller med om att förstärkningsundervisning 
företrädesvis ska ges i de tidiga årskurserna, samt i ämnena svenska och matematik. Till skillnad 
från utredningen vill vi dock att förstärkningsundervisning ska ske genom att elever får extra 
obligatorisk undervisning i liten grupp. Vi avstyrker således förslaget om försöksverksamhet. Det 
är för övrigt bra med språkförstärkande sommarskola, samt att lovskola avfärdas för elever som 
står långt från måluppfyllelse. Vi stödjer satsningen på förstärkningsundervisning framför generell 
ökning av lågstadiets timplan. Till skillnad från utredningen anser vi att regelverket kring att en elev 
ska gå om en klass behöver förändras. I nuvarande lagtext står att beslut kan ske om ”elevens 
vårdnadshavare medger det.” 

Med anledning av att förslaget till yttrande inte innehåll våra synpunkter yrkade vi avslag till förmån 
för våra synpunkter. Då vårt yrkande inte vann gehör reserverar vi oss mot beslutet. 

Kommunstyrelsen 2025-04-02 

Magnus Olsson 

Anders Olin 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 



Bilaga 3 

Reservation 

STK-2024-1759 Remiss Socialdepartementet - Ett språkkrav för språkutveckling 
(SOU 2024:78)  
Överlag ställer vi oss positiva till de ställningstaganden och förslag som presenteras i betänkandet. 
Däremot så anser vi att dessa inte är tillräckligt skarpa, lagändringen säger endast att 
verksamheterna skall arbeta för att personalen har en nivå i svenska språket som är relevant för 
arbetsuppgiften. Vi anser att en mer tydlig formulering krävs exempelvis: Socialnämnden och 
enskild verksamhet som utför en kommuns uppgifter ansvarar för att den personal som genomför 
insatser i socialtjänstens omsorg om äldre personer har en nivå av kunskaper i svenska språket som 
är relevant för insatsernas genomförande. 

Med anledning av ovanstående yrkade vi avslag på förslaget till yttrande. Då vårt yrkande inte vann 
gehör reserverar vi oss mot beslutet. 

Kommunstyrelsen 2025-04-02 

Magnus Olsson 

Anders Olin 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 



Bilaga 4 

Särskilt yttrande 

9. Granskning av IT-säkerhet

Sydsvenskan rapporterade den 6 april 2025 om hur en av staden anlitad extern aktör genomförde 
en granskning av IT-säkerheten i form av en simulerad IT-attack riktad mot stadens medarbetare 
via mejl med en länk. Trots en inledande varning på intranätet om att ett sådant test hade 
påbörjats klickade hela 32 procent av de anställda på länken. Den höga andelen klick ledde till att 
övningen tvingades avbrytas redan efter 27 timmar, trots att den var planerad att pågå i 72. 
Händelsen bekräftar behovet av konkreta åtgärder och tydliga rutiner för IT-säkerheten i Malmö 
stad, något Moderaterna och Centerpartiet har lyft vid upprepade tillfällen utan att bli hörda. I 
underlaget till Kommunstyrelsen angavs endast att andelen översteg fem procent, den faktiska 
siffran om 32 procent redovisades inte. Det är i sig anmärkningsvärt och väcker flera frågor. 

Moderaterna och Centerpartiet vill att staden tar revisorskollegiets granskning av IT-säkerheten 
på största allvar. Det är oroande att kommunstyrelsen och servicenämnden brister i uppföljning, 
rapportering och utbildningsinsatser inom området. 

Det handlar om att staden behöver utveckla en tydlig informationssäkerhetspolicy och införa 
rutiner för hur digitala tjänster med säkerhetsbrister ska hanteras. Moderaterna och Centerpartiet 
vill särskilt lyfta behovet av fler utbildningsinsatser, så att alla som tjänstgör inom Malmö stad 
åtminstone har en grundläggande förståelse för hur en hotbild kan se ut, även när den tar formen 
av något till synes oskyldigt som ett mejl med en länk. 

Centerpartiet har vid de två senaste sammanträdena i kommunstyrelsen lagt fram förslag, som 
Moderaterna ställt sig bakom, om att blockera användningen av DeepSeek och andra digitala 
tjänster som kan innebära säkerhetsrisker på Malmö stads enheter. Båda initiativen har avslagits, 
trots att granskningen av stadens IT-säkerhet tydligt visar vilka risker som uppstår när användare 
inte är tillräckligt vaksamma. 

IT-säkerhet i vår stad är inte en obetydlig eller avgränsad teknisk fråga. Det är en central del av 
Malmö stads trygghetsarbete och krisberedskap. Vi anser att IT-säkerhetsfrågan måste få större 
utrymme i politiken, både i den strategiska ledningen och i det dagliga operativa arbetet. 



Kommunstyrelsen 2025-04-02 

Helena Nanne (M)                   Håkan Fäldt (M) Anton Sauer (C) 

Med instämmande av 
John Eklöf (M)                      Farishta Sulaiman (M)           Tony Rahm (M) 



Bilaga 5 

Särskilt yttrande 

Ärende 10. Granskning av efterlevnad av policyn för mänskliga rättigheter 

Malmö är den enda kommunen i Sverige som har ett kommunalråd med särskilt ansvar för 
demokrati och mänskliga rättigheter. Det är en tydlig markering om att dessa frågor ska 
prioriteras – inte bara i ord, utan i konkret handling. Därför kan man med rätta förvänta sig att 
Malmö går före, visar vägen och bedriver ett arbete som är både föredömligt och 
genomarbetat. 

Mot den bakgrunden är det desto mer nedslående att läsa stadsrevisionens granskning av 
hur arbetet med policyn faktiskt fungerar. Den visar på stora brister, inte i ambition eller 
vision, utan i genomförande och styrning. 

Visst har kommunstyrelsen tagit fram anvisningar och startat nätverk. Men det räcker inte att 
rita upp pilar på en whiteboard om ingen vet vart de leder. Stödet till nämnderna är otydligt, 
kommunikationen bristfällig och uppföljningen haltar. Flera nämnder vet inte ens vad de 
förväntas redovisa. Informationsinsatserna har varit så svaga att gamla och ogiltiga 
dokument legat kvar på stadens hemsida långt efter att de upphävts. Nätverk och 
konferenser har visserligen genomförts – men resurserna för att stötta nämnderna i 
vardagen är minimala. Fluffet fungerar – men där det verkligen gäller, där brister det. 

Den mest allvarliga kritiken är dock att inte en enda av de granskade nämnderna har lyckats 
integrera de vägledande principerna i hela sin verksamhet. Arbetet sker i stuprör, i enskilda 
projekt och vissa sektorer, snarare än genom det helhetsgrepp som policyn kräver. I vissa 
fall, som inom Hälsa-, vård- och omsorgsnämnden, saknas till och med konkreta resultat 
trots att det funnits tydliga planer. 

Policyn dyker upp här och där i olika dokument, men utan sammanhang, utan systematik och 
utan styrkraft. Och detta sker i en kommun som har ett särskilt kommunalråd just för detta 
område. Då borde styrning och uppföljning inte vara en brist.  

Kommunstyrelsen 2025-04-02 

Helena Nanne (M) Håkan Fäldt (M) Anton Sauer (C) 



Med instämmande av 

John Eklöf (M) Farishta Sulaiman (M)             Tony Rahm (M) 



Bilaga 6 

Reservation 

STK-2023-1689 Ansökan från Fryshuset Malmö om verksamhetsstöd för åren 
2025 samt återrapportering av beviljade medel för 2024 

Fryshuset har verkat i Malmö sedan 2003 med syftet att minska utanförskap bland unga genom 
olika sociala verksamheter. Sedan 2019 har kommunstyrelsen gett dem 2 miljoner kronor årligen, 
och det vill man fortsätta med. Dock inte Sverigedemokraterna. Anledningen är de allvarliga 
oegentligheter inom Fryshuset som avslöjats – försök att mörka en sexskandal, resultatlös 
avhopparverksamhet för kriminella, deltagare i avhopparprogram som får lära sig bidragsfusk och 
att man avlönar svartarbete och kriminella. 

Vi tycker inte att det är rimligt att fortsätta ge dem miljoner av Malmöbornas skattekronor. Förra 
året fick de förutom 2 miljoner även extra bidrag på nästan 240 000 kronor. Kommunstyrelsen 
godkände i dag Fryshusets återrapportering för hur de använde sina bidrag i fjol, men vi 
sverigedemokrater gör det inte. Vi kan inte se att Fryshuset gör någon som helst nytta. 

Med anledning av ovanstående yrkade vi avslag på förslaget till beslut, eftersom det inte vann gehör. 

Kommunstyrelsen 2025-04-02 

Magnus Olsson 

Anders Olin 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 



Bilaga 7 

Reservation 

STK-2024-1615 Återrapportering Jämlik hälsa 2024 samt förslag till förlängning 
av idéburet offentligt partnerskap (IOP) 2025 och 2026 
Sverigedemokraternas yrkade avslag på ärendet. Insatser krävs i området, men inte den här typen 
av vuxendagisinsatser. Yoga och matlagningskurser är väldigt trevligt och fint, men inget som ska 
finansieras av malmöborna. Det är också en diskriminering mot de personer till exempel fattiga 
pensionärer som inte får ta del av den här typen av trevligheter.  

Krav på att anpassa sig till samhället, tryck tillbaka gängen och säkerställ att barn och unga tar till 
sig utbildningen i skolan. Vi måste välja den inriktningen.  

Kommunstyrelsen 2025-04-02 

Magnus Olsson 

Anders Olin 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 



Bilaga 8 

Reservation 

13. Förslag till förlängning av idéburet offentligt partnerskapsavtal (IOP)
avseende Jämlik Hälsa Lindängen
Vänsterpartiet yrkade att Rädda barnen skulle få använda överskotten från 2023 och 2024 under
verksamhetsåret 2025. Anledningen till att det finns överskott är vakanta tjänster under 2023 och
2025, detta anser inte vi ska leda till återbetalning utan att de pengarna ska användas till fortsatt
verksamhet 2025.

När vårt förslag avslogs så reserverar vi oss mot det beslutet. 

Kommunstyrelsen 2025-04-02 

Anders Skans 

Anfal Mahdi 

Med instämmande av 

Sadiye Altundal 



Bilaga 9 

Reservation 

STK-2024-352 Malmöinitiativet - Pengar till religiösa Tjänsteskrivelse 
föreningar/samfund bör användas till ungdomsidrott  
Sverigedemokraternas delar till stora delar det svar som övriga partier framför till initiativtagarna. 
Dock vill vi lyfta våra egna tankegångar. Vi menar fortsatt att judiska församlingen i Malmö måste 
få stöd och hjälp med resurser från kommunen. Detta på grund av den importerade hotbilden som 
Malmös judar tyvärr lever under. Vi har i fler år sagt nej till satsningen kopplat till Ibn Rushd och 
även många gånger som det enda partiet. Vi blev hånade och utskrattade för detta. Men precis som 
i många andra politiska frågor fick vi rätt även i detta fallet. Det finns fler exempel på satsningen 
som övriga partier satsar pengar på, men som vi hellre hade styrt över till andra verksamheter, till 
exempel ungdomsidrott.  

Kommunstyrelsen 2025-04-02 

Magnus Olsson 

Anders Olin 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 



Bilaga 10 

Särskilt yttrande 
Ärende 16. Återrapportering av medel - Ökad trygghet och stärkt delaktighet i 
socialt utsatta områden och lokal utveckling 

Moderaterna och Centerpartiet vill tydliggöra den märkliga hantering som den 
styrande minoriteten har valt när det gäller medel till ökad trygghet och stärkt 
delaktighet i socialt utsatta områden och lokal utveckling 

Istället för att inkludera dessa insatser inom de budgetramar som nämnderna tilldelas 
i den av kommunfullmäktige antagna budgeten, har styret valt att skapa en otydlig 
ordning där medel avsätts för att möjliggöra pressmeddelanden om extra satsningar. 
Det innebär att dessa resurser istället måste gå via kommunstyrelsen, vilket skapar 
intrycket av en särskild satsning under året. 

Det ger inte nämnderna full frihet att själva prioritera vad som är viktigast för deras 
verksamheter. 

Kommunstyrelsen 2025-03-05 

Helena Nanne (M) Håkan Fäldt (M) Anton Sauer (C) 

Med instämmande av 

John Eklöf (M) Farishta Sulaiman (M)             Tony Rahm (M) 



Bilaga 11 

Särskilt yttrande 

STK-2025-457 Återrapportering av medel - Ökad trygghet och stärkt delaktighet 
i socialt utsatta områden och lokal utveckling 
Kommunstyrelsen beslutade i mars 2024 att avsätta 8 500 000 kronor att överföra i kommunbidrag 
till nämnder för ökad trygghet och stärkt delaktighet i socialt utsatta områden och lokal utveckling 
(STK-2024-124). Insatserna skulle ha ett särskilt fokus på att stärka barn och unga. De åtta nämnder 
som tilldelades medel har redovisat användningen av dessa i sina årsanalyser för 2024, vilket återges 
i detta ärende. Bedömningen är enligt Stadskontoret att medlen använts i enlighet med 
intentionerna i kommunstyrelsen beslut. 

Sverigedemokraterna ser vissa av insatserna som behjärtansvärda, men vill poängtera att detta 
måste aggregeras i sammanhanget för att kunna utröna om det har bidragit och gjort skillnad. Det 
är relativt svårtytt huruvida det har gjort maximal nytta för pengarna såsom redovisningen är 
utformad och det underlag om presenteras. 

Kommunstyrelsen 2025-04-02 

Magnus Olsson 

Anders Olin 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 



Bilaga 12 

Särskilt yttrande 

Ärende 25. Personalredovisningen 2024 

Personalredovisningen för 2024 visar återigen tydligt på återkommande 
rekryteringsutmaningar och en fortsatt hög personalomsättning. 

Det är särskilt oroande att Malmö stad fortsatt brottas med svårigheter att behålla och 
rekrytera sjuksköterskor, undersköterskor och socialsekreterare – yrkesgrupper som är helt 
avgörande för välfärden. När det gäller socialsekreterare är det särskilt bekymmersamt 
utifrån den information som har framkommit i revisionens rapport “Barn i Kriminalitet”, samt 
vittnesmål om arbetsmiljön och tystnadskultur i media. När personalomsättningen är hög 
inom dessa områden riskerar det att gå ut över kvaliteten i grunden i välfärden och särskilt 
för de mest utsatta i vårt samhälle. 

Den nuvarande situationen innebär också att den personal som är kvar får bära en tyngre 
arbetsbörda. Det skapar en negativ spiral där arbetsmiljön försämras, vilket i sin tur kan leda 
till ännu högre personalomsättning. 

Moderaterna och Centerpartiet  är särskilt bekymrade över det fortsatta ansträngda läget 
inom funktionsstödsnämndens verksamhet. Brist på tydligt politiskt ledarskap har bidragit till 
en alltmer pressad arbetssituation för personalen. Nu krävs omfattande insatser för att 
återställa både arbetsmiljö och ekonomi. Sådana förändringar riskerar dock att skapa 
ytterligare oro och stress i organisationen. 

Malmöbor som är i behov av stöd och omsorg förtjänar en trygg och stabil välfärd. Tyvärr har 
socialdemokraternas prioriteringar inte bidragit till att ge personalen de förutsättningar som 
krävs för att leverera det. 

Kommunstyrelsen 2025-04-02 

Helena Nanne (M) Håkan Fäldt (M) Anton Sauer (C) 

Med instämmande av 

John Eklöf (M) Farishta Sulaiman (M)             Tony Rahm (M) 



Bilaga 13 

Särskilt yttrande 

STK-2024-1715 Personalredovisning 2024 
Stadsrevisionen och media har uppmärksammat tystnadskultur och otrygg arbetsmiljö inom 
socialtjänsten. Det har även rapporterats om arbetsmiljöproblem på till exempel badhus, 
fritidsgårdar och bibliotek. 

Personal har hotats och överfallits. Det är ju, för att ta ett par exempel, deprimerande att en 
kommun tvingas kalla in vaktbolag till ett badhus eller att man betalar stora pengar till en ideell 
förening som Flamman för att få stopp på stök och bråk på ett bibliotek.  

De svarta rubrikerna i media har även gällt situationen inom förskola, äldreomsorg och LSS. 

Vi har fått flera oroande rapporter från revisionen och media om uppenbara brister inom 
personalrekryteringen, om vårdtagare som utsatts för övergrepp och hur det skapar otrygghet och 
frustration bland såväl medarbetare som brukare när personal inte ens behärskar svenska språket.  

Den otrygga arbetsmiljön inom kommunen speglar en misslyckad S-politik. Den måste ses som ett 
misslyckande för det socialdemokratiska styret och de prioriteringar som gjorts. Och i 
förlängningen är det även ett misslyckande sett till det samhälle vi fått med ökad otrygghet och oro. 

Kommunstyrelsen 2025-04-02 

Magnus Olsson 

Anders Olin 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 



Bilaga 14 

Reservation 

25. Personalredovisning 2024
Vänsterpartiet anser att det är av största vikt att Malmö stad som en bra arbetsgivare ska
tillmötesgå de fackliga organisationernas förslag för att göra Malmö stad till en arbetsgivare med
mer rättvisa löner. Samtliga fackliga organisationer har ställt sig oeniga när det gäller hur
lönekartläggningen gjorts och vill se förändringar. Det tycker vi att vi som arbetsgivare ska
tillgodose.
Vi yrkade att stadskontoret ska få i uppdrag att tillgodose de fackliga organisationernas
synpunkter när det gäller att säkerställa att det inte finns några osakliga löneskillnader mellan män
och kvinnor utifrån den genomförda kartläggning där de anser att det finns brister som t ex att
kartläggningen avseende lika arbete inte är utförd över förvaltningsgränserna för berörda
befattningar. Enligt de fackliga organisationerna finns det behov av ett utvecklingsarbete kring
olika delar i arbetet med arbetsvärdering och lönekartläggningen.

Då vårt förslag avslogs reserverar vi oss mot beslutet. 

Kommunstyrelsen 2025-04-02 

Anders Skans 

Anfal Mahdi 

Med instämmande av 

Sadiye Altundal 



Bilaga 15 

Särskilt yttrande 

Ärende 26. Årsredovisning 2024 Malmö Stad 

Moderaterna och Centerpartiet är starkt kritiska till de ekonomiska prioriteringar, den politiska 
inriktningen och den bristande styrningen som den styrande socialdemokratiska minoriteten uppvisat 
under året. I en tid då Malmö står inför stora utmaningar, med växande välfärdsbehov, otrygghet och 
sjunkande skolresultat – väljer styret att lägga betydande resurser på kommunikation, projekt och 
symbolpolitik. Samtidigt får kärnverksamheterna – skolan, äldreomsorgen, tryggheten och socialtjänsten – 
stå tillbaka. 

Vi är särskilt bekymrade över utvecklingen inom skolan. Trots höga ambitioner och återkommande 
skolpolitiska utspel minskar andelen elever som lämnar grundskolan med gymnasiebehörighet. 
Elevundersökningar visar dessutom att allt färre elever känner sig trygga. Det finns ett tydligt glapp mellan 
det som utlovas och det som faktiskt sker.  

På arbetsmarknaden fortsätter Malmö att halka efter. Arbetslösheten ligger kvar på omkring dubbla 
rikssnittet, och har under 2024 till och med ökat ytterligare. Om man kollar andra siffror som ekonomisk 
inaktivitet och låg självförsörjandegrad förstärker det bilden. De arbetsmarknadsinsatser som genomförs 
ger inte önskat resultat och saknar ofta koppling till arbetsmarknadens behov. Det behövs en tydligare 
arbetslinje, bättre samverkan med näringslivet och ett större fokus på insatser som leder till egen 
försörjning. 

Revisionsgranskningen av stadens arbete mot barn i kriminalitet visar att styrning och resurser inom 
socialtjänsten inte räcker till. I Malmö lever 870 barn i kriminalitet eller i riskzonen för att dras in, men 
insatserna brister – både i omfattning och kvalitet. Utredningstiderna är olagligt långa, dokumentationen 
bristfällig och handlingar försvinner. När välfärdens uppdrag att skydda våra mest utsatta inte fungerar, får 
det allvarliga konsekvenser. 

Vi ser även med oro på Malmö stads långsiktiga ekonomi. Soliditeten minskar, investeringarna ökar och 
självfinansieringsgraden har sjunkit till 52 procent. Under året ökade också låneskulden per invånare från 
42 874 till 43 723 kronor. Malmö bygger upp en växande skuldbörda som riskerar att inskränka framtida 
handlingsutrymme.. 

Vi noterar även att endast 5 av 15 kommunfullmäktigemål är helt uppfyllda – ett tydligt tecken på att den 
politiska styrningen inte levererar. 



Malmös skatteunderlag är fortsatt svagt - endast 87,7% av rikets medelskattekraft. Det är ett långvarigt 
strukturellt problem som måste bemötas genom arbetslinjen, företagande och effektiv integration.  

Mot denna bakgrund lämnar Moderaterna och Centerpartiet detta särskilda yttrande. 

Kommunstyrelsen 2025-04-02 

Helena Nanne (M) Håkan Fäldt (M) Anton Sauer (C) 

Med instämmande av 

John Eklöf (M) Farishta Sulaiman (M)             Tony Rahm (M) 



Bilaga 16 

Särskilt yttrande 

STK-2025-57 Årsredovisning 2024 Malmö stad 
I ärendet presenteras Årsredovisning 2024 för Malmö stad. Förslaget är att kommunstyrelsen 
föreslår kommunfullmäktige att godkänna den och att kommunfullmäktige avsätter 16 mnkr till 
resultatreserv. Förslaget är även att kommunfullmäktige beslutar att nämndernas resultat 2024 inte 
medför några justerade kommunbidrag eller justerade investeringsramar för 2025. Vidare föreslås 
kommunstyrelsen besluta att uppdra åt stadskontoret att i samband med delårsrapport 2025 
slutrapportera eventuella behov av justeringar gällande funktionsstödsnämndens budgetram med 
anledning av kostnadsökningar inom personlig assistans. 

Sverigedemokraterna noterar att utifall vår budgetreservation hade vunnit gehör i 
kommunfullmäktige hade välfärden i Malmö stått mycket starkare än vad den gör idag. Vi är det 
parti, som förbehållet bibehåller skattesatsen, satsar rejält på Malmös kärnverksamhet. Flertalet av 
styrets egna mål uppfylls inte – vilket talar för sig självt, sett till den budget som styret fick igenom. 
Malmö behöver en rejäl omstart med tillväxt, minskande arbetslöshet och prioriteringar där det 
behövs. 

Kommunstyrelsen 2025-04-02 

Magnus Olsson 

Anders Olin 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 
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Särskilt yttrande 

STK-2025-321 Avveckling av Miljöbyggstrategi. 

Ärendet handlar om at avveckla miljöbyggstrategin, vilket vi Sverigedemokrater välkomnar, då vi 
motsatte oss beslutet att införa det. Nu har man i slutsatsen landat i utifrån ändamålen så har 
strategin förlorat sin aktualitet vad gäller innehåll och tillämpning. 

Vi är av uppfattningen att kommunen ska förhålla sig till de lagar och regler som finns och inte 
själv hitta på special program och lönspinningar, dessa har aldrig bidragit till något gott utan skapat 
mer administration helt i onödan som också skapat fördyringar. Därav välkomnar avvecklingen. 
Miljöbyggstrategin skulle vara en plattform för hållbart och klimatsmart byggande som skulle skapa 
dialog mellan byggaktörerna i Malmö. Ett projekt helt verkningslöst och därav har nu även styret 
insett att det är dags att avsluta projektet.  

Kommunstyrelsen 2025-04-02 

Magnus Olsson (SD) 

Anders Olin (SD) 

Med instämmande av 

Andres Pripp (SD) 

Rickard Åhman Persson (SD) 
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35. Uppräkning av fasta arvoden till förtroendevalda 2025
Fram till och med 2017 fastställde kommunfullmäktige under februari-maj respektive år
ersättningen för förtroendevalda i Malmö stad, normalt att gälla retroaktivt från den 1 januari
samma år. Beloppen baserades bland annat på löneutvecklingen för kommunens anställda under
året dessförinnan.

Under 2018 gjordes en översyn av alla arvoden. Många timmar satsades för att jämföra olika 
arvodesregler från Stockholm, Göteborg, Linköping med flera städer samt från Region Skåne. 
Uppdraget till kommittén var att ta fram ett index som skulle fungera över tid, som allmänheten 
skulle känna förtroende för och som innebar att ersättningen för kommande år var känd senast i 
november/december året innan. Kontentan blev att det index som var stabilast och hade minst 
antal oförutsägbara variabler var inkomstbasbeloppet (IBB) som dessutom många kände till som 
bl. a grunden för den maximala pensionsgrundande inkomsten. (7,5% av IBB) 
Inkomstbasbeloppet blev därför förslaget till kommunfullmäktige. 

Samtidigt var uppdraget att finna en lösning som gjorde att den politiker som valdes för en 
mandatperiod på fyra år och som tackat ja till uppdraget, skulle känna förtroende för att den 
ersättning som utgår skulle vara lätt att förutse och vara stabil under mandatperioden. 

Det fanns också önskemål om att rensa bland olika arvoden/ersättningar, så att inläsningsarvodet 
inkluderades i sammanträdesersättningen. Så även den dittills utgivna ersättningen som kunde 
utgå för t ex. parkeringskostnader vid sammanträden och förrättningar. Det var också viktigt att 
inte ha timersättning och behöva registrera varje timme utan att kunna ha en 
genomsnittserättning, som naturligtvis ger mer per timme för ett kort sammanträde, men lite 
mindre för ett sammanträde som uppgår till strax under gränsen 4,0 h. 

Efter mycket räknande och jämförelse med vad förslaget skulle innebära för det aktuella året samt 
för tidigare två år, där IBB var känt, kom kommittén fram till ett förslag på en ersättning i ett för 
allt för kortare sammanträden, motsvarande 1,5% av IBB och för längre sammanträden 2,5% av 
IBB. Samtidigt föreslogs att de fasta månadsarvodena för nämndernas presidier i stället för att 
årligen regleras med kronor och ören också skulle beräknas i förhållande till IBB, med 40, 25, 15 
respektive 10% av IBB. 

Kommunfullmäktige beslöt 2018-12-20 att anta det föreslagna sättet att beräkna arvodena med 
giltighet från och med 2019-01-01 och är gällande än i dag.  

2022-09-29 antog kommunfullmäktige reviderade arvodesregler för mandatperioden 2023-2026, 
där de separata tillämpningsbestämmelserna utgick och vävdes in i huvudförslaget, regelverket 



kompletterades med tolkningar av olika oklarheter, men arvodesnivåerna beräknade i förhållande 
till IBB ändrades inte. 

I samband med budgetbehandlingen för 2023 beslöt KF att använda IBB för 2022 även för 
ersättningarna för 2023. Detta innebar att fritidspolitikerna, med anledning av Malmös svåra 
ekonomiska läge, fick ett lägre arvode under 2023 än vad regelverket stadgade. 

Inför budget 2024 valde styret att än en gång frångå beslutet om den ordinarie anpassningen till 
IBB och även för 2024 fick politikerna därmed ett lägre arvode. 

Vid gruppledaröverläggningen inför budgetdebatten för 2025 ställdes en rak fråga till 
socialdemokraternas gruppledare Björn Gudmundsson, som försäkrade att fullmäktiges beslut 
om arvoden i förhållande till gällande IBB åter skulle gälla för 2025. 

Så skedde också och våra fritidspolitiker har för januari, februari och mars månad 2025 erhållit 
ersättning i förhållande till IBB för 2025. 

Nu har kommitténs ordförande Carina Nilsson kallat till möte där hon helt utan saklig motivering 
yrkar att kommittén ska föreslå KF att de nu utgående ersättningarna för 2025 ska sänkas från 
och med 2025-05-01. Samtidigt framgår av sammanfattningen, som styret ställer sig bakom, att 
kommittén förväntas hitta en modell för arvodesberäkning ”som fungerar med varaktighet. 

Vi är förvånade över att kommitténs ordförande, som varit högst delaktig i framtagandet av 
nuvarande regelverk, som gällt under hela förra mandatperioden och fortfarande gäller, inte anser 
att det är varaktigt. Att hitta en beräkningsmall som i förväg tar hänsyn till ett eventuellt 
kommande behov av att temporärt avstå en höjning på grund av en tillfällig kärv ekonomi, torde 
vara svårt. 

Det påstås också i sammanfattningen att om arvodena räknas upp utifrån arvodesreglerna blir 
resultatet ”att det sker en kompensering för de tidigare två årens återhållsamhet”. Detta är en 
missuppfattning och kan lättats visas enligt nedan: 

För 2022 arvoderades ett visst sammanträde med 1,5% av PBB för 2022, som var 71,000 

För 2023 skulle samma sammanträde arvoderats med 1,5% av PBB för 2023 som var 74,300 

För 2024 skulle samma sammanträde arvoderats med 1,5% av PBB för 2024 som var 76,200 och 
för 2025 ska samma sammanträde arvoderas med 1,5% av PBB för 2025 som är 80,600 

Att man 2025 återgår till gällande regler och arvoderar enligt IBB för 2025 innebär inte någon 
kompensation för de belopp som inte betalades ut under 2023 och 2024. Ersättningen för 2025 
är rakt av enligt gällande arvodesregler och påverkas inte av vilka belopp som tidigare har eller 
inte har betalats ut. 

Med stöd av ovanstående redogörelse yrkar jag att de regler som gällt sedan 2019 och som redan 
tillämpas under 2025 fortsatt ska gälla mandatperioden ut. Vårt yrkande innebär därmed ett 
avslag på styrets orimliga förslag att, mitt under ett inkomstår, frångå gällande arvodesregler och 
sänka samtliga arvoden. 

Då vårt förslag ej vann gehör reserverar vi oss till förmån för eget förslag. 

Kommunstyrelsen 2025-04-02 



Helena Nanne (M) Håkan Fäldt (M) Anton Sauer (C) 

Med instämmande av 

John Eklöf (M)      Farishta Sulaiman (M)           Tony Rahm (M) 
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35. Uppräkning av fasta arvoden till förtroendevalda 2025
Vänsterpartiet anser det helt orimligt med så höga kommunalrådslöner, de ska sänkas. Det är inte
rimligt att politikerlönerna skiljer sig så mycket från vanliga människors villkor. Det är farligt att
skapa en ekonomisk elit i samhället genom att betala skyhöga löner. Det bidrar till ett samhälle
med större klyftor. Vänsterpartiet föreslår att kommunalrådslönerna ska vara ett 60 % av ett
inkomstbasbelopp alltså 48 360 kronor per månad.

Då vårt förslag avslogs reserverar vi oss mot det beslutet. 

Kommunstyrelsen 2025-04-02 

Anders Skans 

Anfal Mahdi 

Med instämmande av 

Sadiye Altundal 
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